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עורכת דין ונוטריון  
מוסמכת לעריכת ייפוי כוח מתמשך

עורכת דין עם ניסיון של 17 שנה
מתמחה בעריכת ייפוי כוח מתמשך- צוואות חכמות - 

מענה מקדים למצבים עתידיים  
בדגש במגזר הקיבוצי 
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חשדות להפרת חוק מימון הבחירות וטענות לשקרים 
וספינים פוליטיים. שלושה מתמודדים מקיבוצים 

 מבקשים את קולותיהם של תושבי מועצת 
שער הנגב והטמפרטורות בדרום עולות

עמ' 16

שנה אחרי:
מי ינהיג את 
שער הנגב?

מחפשת את האור הנכון
"כל מה שמסמל עבורי בית נמצא על הכוננית הזאת, 

לכן פתחתי את המצלמה וצילמתי אותה" אומרת רותי מונדר 
שנחטפה מניר עוז, בעלה אברהם נחטף ונרצח בשבי

 ובנה רועי נרצח בשבת השחורה
עמ' 14

  w׳  

נירה שפק, כפר עזה אורי אפשטיין, כפר עזהיוסי קרן, ברור חיל

קיבוץ דליה נגד רשויות המס
קיבוץ דליה הגיש ערר על הדרישה לשלם 7.2 מיליוני שקלים 

מס שבח ורכישה בעד ביצוע הליך שיוך, למרות שפעל בהתאם 
להחלטות רמ"י ולא גבה תמורה עבור הקרקע. ההכרעה עברה 

לזירה המשפטית. האם יקבע תקדים בנוגע למיסוי תהליכי קליטה? 
עמ' 8
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 מערכת
עורכת ראשית עדי סלמור

סגנית עורכת מירב ראון
 משתתפים קבועים: 

אביבית ג'ון, אבנר רון, ארנון 
אבני, בת ארז יוגב, דדה )דוד( 
עינב, הדי בן עמר, זאב הררי, 
יואב ויכסלפיש, יובל דניאלי, 
יעקב דרומי, יעקב לזר, נחמן 

גלבוע, עפרה בריל

 מייל המערכת 
zmankibbutz@gmail.com

מנכ"ל פרמה זילברמן
 מנהל מדיה ופרסום 

 שי מזרחי 050-6866619 
 עיצוב ועריכה גרפית 

סטודיו רוג

הפקה 
 הפקה איריס מרום

imarom@kenes-exhibitions.com
טל' 074-7457489

 פקס' 074-7457499 
נייד 050-6942244

מזכירת סניף דרום שני אמזלג

יועצי פרסום
 יעקב קניאל 054-4557780,

יורם טביבי 052-2773132
קרן דוד יחיא 058-6433407

 מודעות 
imarom@kenes-exhibitions.com

שער

יוסי קרן: מהאלבום הפרטי
אורי אפשטיין: אלעד גוטמן

נירה שפק: מנחם רייס

העיתון מודפס ביום שני.

המערכת אינה אחראית על 
תוכן המודעות. 

לידיעת הכותבים: המערכת 
לא מתחייבת לפרסם את 
כל החומרים המתקבלים. 

התכנים המודפסים בעיתון 
עוברים עריכה וקיצור

 זמן קיבוץ

המערכת והמנהלה: 
היוצרים 6 אור יהודה 
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 שבועון
הקיבוצים

sailing energy :צילום

מזכיר התנועה מתכחש למציאות? 

 השייטת אלבה קליין משדות ים 
 IQFoil-אלופת העולם ב

מים המלח לחצרים בדרך הביתה

בגיליון "זמן קיבוץ" 17.10.24 
התפרסמה כתבה של נחמן 

גלבוע על ליאור שמחה, במלאת 
כשמונה חודשים לכהונתו 

כמזכיר התנועה. בכתבה מצוטט 
ליאור: "התנועה הקיבוצית 

נאבקת על תמונת העתיד של 
מדינת ישראל ובתוך כך גם 

על תמונת העתיד שלה. בתוך 
השבר והאסון הענק שעברה 

המדינה, יש לתנועה הזדמנות 
להיות רלוונטית. אם נדע 

להוביל את ההתיישבות ואת 
תפיסת העולם השיתופית 

והשוויונית, כתנועה שמובילה 
רעיון ודרך, אנחנו נחזור לקדמת 

הבמה״. 
בהציגו את תפיסת העולם 

"השיתופית והשוויונית" 
כמרכיב מרכזי של תפיסתו 

והשקפתו הרואה בתנועה 
הקיבוצית שלנו "מובילה 

רעיון ודרך", כמו מתכחש 
ליאור למציאות שבה כ-90 

אחוזים מקיבוצי התנועה 
כבר עברו להתנהלות פערית 

)דיפרנציאלית(. 
מי שיחזרו ויקראו הגיגים של 
חברי וחברות קיבוצים מ-20 
השנה האחרונות לא יתקשו 

למצוא בהם שההתרפקות על 
הימים שבהם הייתה התנועה 

הקיבוצית מגדלור ערכי לחברה 
הכללית העוטפת אותנו מבחוץ, 

ומאליו גם הציפיה לצמיחתו 
מחדש, אינה נחלתם של חברי 

הקיבוצים השיתופיים בלבד. 
במילים אחרות: מזכיר התנועה 

הנוכחי אינו היחיד שהוא גם 
חבר בקיבוץ שאינו שיתופי 

וגם סבור שהקיבוץ טרם סיים 
את תפקידו כמגדלור ערכי 

בחברה הישראלית.
)גם אלישע שפירא מעין השופט 

ואלדד שלם ממעברות נמנים 
על הממשיכים לראות בתנועה 

הקיבוצית חברה שהיא גם 
"דרך" לתיקון העולם ולא רק 
"בית" כדי לחיות בו, למרות 

שגם קיבוציהם כבר אינם 
שיתופיים(.

האם יכולה התנועה הקיבוצית 
לשוב ולהוות מגדלור ערכי 
לתיקון העולם מבלי להציב 

את ערכי השיתוף והשוויון 
כמרכיב מרכזי בכרטיס הביקור 

שלה? דומני שהתשובה לכך 
שלילית לחלוטין. אין-דבר-כזה 

מגדלוריות )או "חברה שמובילה 
רעיון ודרך"( אם אין ב"אור" 

שלה ייחוד ערכי שמתיימר 
להקרין לעברם של ה"גויים" 

שמסביבה.
האם ליאור כמזכיר התנועה 

מתכחש למציאות בציינו את 
ערכיי השיתוף והשוויון כערכים 

בעלי חשיבות מובילה בדרכה 
של התנועה הקיבוצית שלנו 

לעתיד? 

אבנר )קיפי( כרמל, 
מעגן מיכאל

אלבה קליין )15(, אלופת 
ישראל בשנים 2023-2024, 

הובילה במשך חמשת ימי 
התחרות שנערכה בסרפיטה 
שבפלמה דה מיורקה, ספרד. 

בתחרות השייט בדגם
 IQ FOIL עד גיל 17 ניצחה 
אלבה בשמונה מתוך עשרה 
שיוטים ובכך הרוויחה את 

מקומה בפודיום.
לאחר שלא התקיים שיוט 

ה-Medal Race )השיוט 
למדליה( הוכתרה אלבה 
כמנצחת התחרות וזוכת 

התואר אלופת עולם בזכות 
הניקוד הנמוך שלה )כנהוג 

בשייט( בפער מהמתחרות )8 
נקודות לאלבה לעומת 36 
נקודות למתחרה התורכיה 

שהגיעה למקום השני(.
ברכות גם למאמנה חובב פלג 

אחרוני חברי קיבוץ בארי עזבו חבר הקיבוץ. 
בתחילת השבוע את המלון בים 

המלח לאחר 13 חודשים של 
מגורים בו, בדרכם להצטרף 

למאות החברים שעברו 
לשכונת המגורים הזמנית 

שנבנתה עבורם בצמוד 
לקיבוץ חצרים.

לאחר מעל שנה בה שהו 
מרבית חברי קהילת בארי 

במלון דיוויד בים המלח, אליו 
פונו אחרי טבח 7 באוקטובר, 

נארז אחרון הארגזים. 
היעד הבא – קיבוץ חצרים, 

אליו עברו חברי בארי עד 
אשר ישוקם קיבוצם ותחושת 

הביטחון תשוב.
אלון אפרת, חבר בארי, אמר 

עם עזיבתו את המלון: ״אחרי 
400 ימים כמעט בבית הזמני 

במלון בים המלח, אנחנו 
עוברים לבית זמני לתקופה 
יותר ארוכה בחצרים, ומשם 
- בחזרה לבארי, בית ילדותי 

שם גם ילדי יגדלו ויצמחו. 
אנו מתאזרים בעוד קצת אורך 

רוח וסבלנות, ונשארים חזקים 
עד כמה שאפשר - זוהי דרכנו 
בשנה האחרונה, ובעצם תמיד״.

גילי מולכו, המזכיר היוצא 
ומנהל תוכנית המעבר לחצרים, 

אמר: ״אנו מבקשים להודות 
מקרב לב להנהלת ובעלי מלון 

דיוויד על הליווי והתמיכה 
מהרגע הראשון, ועל היותם חלק 

מנקודות האור בתקופה הקשה 
ביותר שידענו. בנוסף, אנו מודים 

לקיבוץ חצרים על הסיוע הרב 
בתהליך המעבר המאתגר. ישנם 
קשיים ואתגרים - אבל זה כבר 

הפך לבית. רואים אנשים צועדים 
על השבילים וילדים נוסעים 
על אופניים, ואנחנו מלאים 

תקווה לעתיד״.
בקיבוץ חצרים מתגוררים 

כ-700 מחברי בארי, אליהם 
עתידים להצטרף בקרוב 60 

חברים נוספים. כ-100 חברים 
גרים בבארי, כ-240 חברים 

נוספים מתגוררים באופן זמני 
ברחבי הארץ.
 קיבוץ בארי

חדר האוכל לקהילת בארי שמוקם בחצרים
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אבלים וכואבים על הירצחו של

עומר ויינשטיין ז"ל
 חבר קיבוץ דפנה שנהרג יחד ארבעת עובדיו 

מפגיעת רקטה בעת שעבדו במטע תפוחים במטולה

 משתתפים בצער המשפחה, קיבוץ דפנה, 
וקיבוץ ניר דוד אליו פונתה המשפחה

מירב ראון

עומר ויינשטיין מקיבוץ דפנה נהרג 
בשבוע שעבר מנפילת רקטה יחד עם 

ארבעה פועלים, עובדים זרים מתאילנד, 

בעת שעבדו במטע סמוך למושבה מטולה.
עומר )47( בן המושבה מטולה ואשתו הדס 

עברו לקיבוץ דפנה לפני כעשור ובנו בו 
את ביתם. עומר המשיך בעבודתו כחקלאי 

בשטחים החקלאיים של המשפחה.

משפחתו של עומר פונתה יחד עם תושבי 
קיבוץ דפנה עם תחילת המלחמה ואשתו 

וארבעת ילדיו שוהים בניר דוד. 
הוריו של עומר מהמושבה מטולה פונו 

לשדה אליעזר.
לאורך כל תקופת המלחמה נשאר עומר 

בביתו שבדפנה בכדי להמשיך ולעבד 
את השטחים החקלאיים, מטעי התפוחים 

והאבוקדו.
באותו יום סיימו עומר ואביו את עבודתם 

ואביו פנה לבית המשפחה, הוא שמע 
אזעקה ונפילה ורץ למטע שם מצא את 

עומר והפועלים, שלא היה להם היכן 
להסתתר מנפילת הרקטה.

חברו צח אשנר מדפנה מספר על איש חכם 
ומצחיק, איש משפחה, אבא מדהים, חבר 

עם לב ענק.
עומר הותיר אחריו את אשתו הדס 

וארבעה ילדים, אילה )17(, איתמר )14(, 
ישי )13( וניתאי )4(.

 נשלמה פעילות "הקרן לשיקום 
רפתות העוטף" שהוקמה בעקבות 

אירועי טבח 7 באוקטובר
הקרן שהוקמה בהיקף של כ-15 מיליון שקל, הובילה שיקום מהיר של רפתות העוטף שנפגעו  

מירב ראון 

קבוצת "תנובה" הודיעה על השלמת 
פעילות "הקרן לשיקום רפתות העוטף" 

שהוקמה באוקטובר 2023, מתוך תחושת 
מחויבות עמוקה ושותפות רבת שנים עם 

רפתני ישראל. בדוח שפורסם על ידי 
החברה נסקרה פעילות הקרן, שהעמידה 

סיוע בהיקף של כ-15 מיליון שקל 
לרפתות העוטף שנפגעו במהלך המלחמה, 

ובכך איפשרה שיקום מהיר של תשתיות 
חיוניות, רכישת ציוד והבטחת פעילותן 

של הרפתות, תוך המשך רציפות עסקית 
ושמירה על ביטחון המזון של ישראל.

בעקבות המלחמה, נפגעו רפתות רבות 
בעוטף, בהן רפת קיבוץ כיסופים שניזוקה 
באופן קשה ונרצח בה מנהל הרפת ראובן 

הייניק, רפת עלומים שמכון החליבה 
שלה נשרף וחלק מהעובדים בה נרצחו או 
נחטפו, רפת נחל עוז ועוד. במסגרת הקרן, 

העניקה "תנובה" סיוע לכלל הרפתות 
בעוטף השייכות לקיבוצים: ניר עוז וניר 

עם, ניר יצחק וסופה, נחל עוז, כיסופים, עין 
השלושה, עלומים, יד מרדכי וברור חיל, 

סעד, גבים ומושב יכיני.  
תמיכות הקרן יועדו לשיקום מערכות 

חליבה שנפגעו )כ-22 אחוז מהסכום(, עבור 

מנגנוני צינון )כ-21 אחוז מהסכום( ועבור 
מיכון חקלאי )19 אחוז(.

בסיוע תמיכת הקרן, מרבית הרפתות בעוטף 
הצליחו לחזור לייצור ותפוקה קרובה לזו 

שלפני המלחמה תוך חודשים ספורים. 
רפת עלומים חזרה ל-80 אחוזים מתפוקתה 
המקורית כבר בסוף נובמבר 2023, ובחודש 

מאי 2024 הרפת שבה לממוצע התפוקה 

היומי שלה מפני 7 באוקטובר.
במכתב שפרסמה תנובה לרפתנים נכתב: 

"הקמת הקרן אינה רק תמיכה בכסף 
ובמשאבים לצורך תיקון הנזקים ברפתות 
העוטף, היא גם סיפור על קבלת החלטות 

בזמן משבר, על יכולת פעולה מהירה 
ונחישות, ועל ראייה ארוכת טווח של צורכי 

המדינה והחברה הישראלית״.

בנירים עברו 200 
פרות למשכנן החדש 

במימון הקיבוץ
ממשיכים בשיקום ובבניה של 
הבית שנהרס ב-7 לאוקטובר 

200 פרות חברות קיבוץ נירים עברו 
השבוע למקום משכנן החדש בחלקה 

חדשה שנבנתה ברפת שנהרסה. הרפת 
של נירים היא אחד מענפי המשק 

המשמעותיים של הקיבוץ וב-7 באוקטובר 
נפגעה קשות, כש-13 פרות נהרגו 

מפגיעת פצמ"ר, יחד עם הרס גדול למבנה 
ולתשתיות. 

על אף האסון הכבד, הרפת של נירים 
הייתה היחידה שהמשיכה את פעילותה 
כבר ביום שאחרי הטבח הנוראי, בסיוע 

של מתנדבים רבים ובניהולו של מרסלו 
וסר מנהל הרפת ועובדיו, שמגיעים מדי 

בוקר מהדירות הזמניות בבאר שבע 
לקיבוץ, לטפח ולטפל מקרוב בלי לוותר 

על אף חליבה.
במסגרת הבנייה הוקמה סככה חדשה 

באורך של כ-110 מטר שתשפר את תנאי 
המחיה לפרות שנבנתה על ידי אנשי 

הקיבוץ ובמימונו. הקמתה היא אבן דרך 
נוספת בתקומה והצמיחה המחודשת של 

הקיבוץ לקראת החזרה המיוחלת הביתה.  
מרסלו וסר, מנהל הרפת: "אחרי ההרס, 
יש עכשיו לפרות הרבה יותר מקום וזה 

מאוד משמח, בשנה שחלפה לא קנינו אף 
פרה נוספת ונעמוד במכסה שלנו עם הכוח 
שיש לנו היום. המשכיות החקלאות שלנו 

בשנה האחרונה, על אף ההרס והמרחק 
מהבית, נותנים לנו תקווה להמשך״.

חדשות

לא עזב את המטע
עומר ויינשטיין מקיבוץ דפנה נהרג מפגיעת הרקטה במטולה יחד עם פועליו

עומר ויינשטיין עם אשתו ובנו. איש משפחה 
ואבא מדהים | צילום: מהאלבום המשפחתי

הנחת אבן הפינה ברפת כיסופים על שם ראובן הייניק שנרצח על ידי מחבלים שהסתתרו 
ברפת ביום השלישי למלחמה | צילום: רפי דלויה
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חקלאי ישראל
כתמיד קנט איתכם 
ובמיוחד בימים אלו.

אנו עומדים לצידכם 
לכל בקשה וצורך. 

בחזית החקלאות הישראלית 
נמצאים החקלאים

ביטוח פלחה
מירון שיפר
כפר מסריק
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חשבנו לנקום, כמה שיותר. נשים, ילדים, כמה שיותר • לב יהודי חם ובועט שהוציא את השמאלנים מדעתם

נקמת דם עבדיך השפוך

נטבח בכולם, נגרש אותם מהארץ
לפני כשלושה שבועות קיבלו תושבי 

הכפר פקועה שבצפון הגדה הודעה, שיש 
אישור מהגורמים המוסמכים בישראל 

לצאת למסוק זיתים במטעים שלהם, עד 
למרחק 100 מטר מגדר ההפרדה. 

ב-17 באוקטובר יצאו בני משפחת 
אבו סלאמה למסיק, הצטרפה אליהם 

אם המשפחה, חנאן אבו סלמה, בת 59. 
היא לא חזרה משם בחיים. חייל צה"ל 

שירה ממרחק לעבר המוסקים, הרג אותה. 
"הארץ" הקדיש לאירוע הזה כתבה תחת 
הכותרת "הוצאה להורג בכרם הזיתים", 
והיא נפתחת בדברים של אב המשפחה, 
פארס, שתיאר איך ראה חייל כורע על 

ברכיו ויורה לעברם עוד ועוד, ללא שום 
סיבה, ללא הצדקה. 

התגובה השגרתית של דובר צה"ל היא: 
"נפתחה חקירה של המשטרה הצבאית 

בגין האירוע, עם סיומה יועברו ממצאיה 
לבחינת הפרקליטות". הפעם הייתה 

תוספת: "מפקדת הכוח בעת האירוע 
הושעתה מתפקידה עד לסיום התחקירים". 
אם, בסיום התחקירים, יועמד איזשהו חייל 

לדין בעקבות ההרג הבלתי מוסבר הזה, 
זו תהיה הפתעה של ממש. )לא ניתן 

לשלול את האפשרות, שהחייל חשש 
שהאישה עומדת ליידות לעברו את 

הזיתים שקטפה ובכך לסכן את 
חייו, ולכן נאלץ לירות בה(.
בשבוע שעבר נסעו ארבעה 

ג'יפים ממוגנים של צה"ל באחד 
מרחובות שכם. ילד בן 11, 

עבדאללה הוואש, יידה לעברם 
אבנים. שלושה ג'יפים עברו 

בלי להגיב, מהג'יפ הרביעי ירה 
אחד החיילים לעבר הילד תוך 

כדי נסיעה והרג אותו. דובר 
צה"ל מסר, שלאחר המקרה 

נערך תחקיר יחידתי שבעקבותיו 
הושעה החייל היורה מכל 

פעילות מבצעית, עד לקבלת 
החלטה אחרת בעניינו. )גם 
הסיפור הזה הופיע השבוע 

ב"הארץ", והוא מובא פה צמוד 
להסתייגות מהדברים שאמר 

עמוס שוקן, שמחבלים פלסטינים 
הם לוחמי חופש, אמירה שאחר 

כך התנצל עליה(. 
ב-24 באוקטובר הובא לקבורה 

צבאית בהר הרצל, רב-סמל 
במיל׳ שובאל בן נתן )22(, 
שנהרג  עם שלושה חיילים 

נוספים בהיתקלות עם מחבלים 
בדרום לבנון. על קברו נשא 

אחיו אוריה, הספד שהיה קשה 

להישאר אדיש אליו. הספד הנקמה. 
"ריבונו של עולם, אנחנו רוצים נקמה! 

רוצים נקמה!" אמר אוריה, "אתה נכנסת 
לעזה בשביל זה, זה מה שרצית. וביום 
הזה, שנה אחרי שמחת תורה, שחשבנו 

לנקום, כמה שיותר. נשים, ילדים, כל מי 
שראית, כמה שיותר, שנטבח באויב, נטבח 

בכולם, נגרש אותם מפה מהארץ, אנחנו 
פה בהלוויה שלך, שמים אותך בתוך קבר". 

בהמשך: "בעזרת השם, שכל עם ישראל 
יזכה לנקום את הנקמה שלך. נקמת דם, 

לא נקמה של לשרוף בתים, לא נקמה של 
לשרוף עצים, לא נקמה של לשרוף רכבים. 

נקמת דם עבדיך השפוך!״. 
יש היום בצה"ל לא מעט חיילים שזהו 

הלך המחשבה שלהם. נקמה. גברים, נשים, 
ילדים, מה שבא. נטבח בכולם, נגרש 

אותם מהארץ. שהרי מרצונם הם לא ילכו 
מפה. זה אולי מסביר את ההרג המיותר 

של חנאן אבו סלמה במסיק הזיתים בכפר 
פקועה, את ההרג המיותר של הילד 
עבדאללה הוואש בשכם ועוד הרבה 

אחרים. כל עוד חייל צה"ל יודע שהוא 
יכול לירות ולהרוג ללא סיבה מוצדקת, 

ושום דבר רע לא יאונה לו, אין סיבה שזה 
לא יימשך. להפך, זה יתגבר. להרבה מאוד 
ישראלים, לאו דווקא חיילים, גם אין שום 

בעיה עם זה. 

כל שנה יש עימותים אלימים בין מתנחלים 
ופלסטינים בזמן מסיק הזיתים. לפני שנה, 

במהלך עימות כזה, שובאל בן נתן ירה 
והרג את בלאל סלאח מהכפר א-סאווייה 

לעיני אשתו וילדיו. המתנחלים טענו 
שהם הותקפו באבנים, הפלסטינים טענו 
שהם הגיעו כדי למנוע מהם את המסיק. 

בן נתן היה בחופשה מהצבא וירה בסלאח 
בנשק שהיה ברשותו. הוא הואשם בהמתה 

בקלות דעת ושימוש בלתי חוקי בנשק. 
בזמן שירותו בעזה, כך על פי עדויות, 

הוא שרף בית, "בשביל לשמח את החבר'ה 
במילואים״. 

חשבתי השבוע בהקשר הזה, על 
האפשרות, שפעם אולי יהיה לנו שובאל 

אחר, טייס בחיל האוויר שלנו, וישלחו 
אותו להפציץ בעזה או בלבנון.

רגשות נקמה בריאים
עוז יצחק נמיר, חבר של שובאל, כתב 

השבוע: "טוב, אז מה הסיפור עם שובאל 
בן נתן? למה שופכים לו את הדם 

ברשתות? הרי לוחמים שנפלו זה הדבר 
הכי קדוש, איך יכול להיות?

הסיפור הוא כזה, בהספדים בהלוויה 
שלו, שהאבא הרב דודו ואוריה אחיו של 
שובאל דיברו, השמאלנים נחשפו לדבר 
שלא האמינו שיקרה לעולם. הם נחשפו 

לשובאל. חייל של דוד המלך. שהלך 
בשביל להילחם עם רגשות נקמה בריאים, 
שמעידים על לב יהודי חם ובועט. על לב 
יהודי שדואג לאומה כולה. על לב יהודי 
שרוצה לקדש שם שמים אחרי חילול ה' 

כ"כ גדול. הלך והחזיק נשק תחת מערכת 
שכ"כ התנכלה לו ורדפה אותו.

הצעקה הזאת שעם ישראל רוצה נקמת 
דם, שהפסוק 'לא יכופר לדם אשר שופך 

ב"ה כי אם בדם שופכו', הוא לא פסוק 
שמוחקים מהתורה כי הוא לא נוח לנו.

כל אלה הוציאו את השמאלנים מדעתם. 
פעם היינו מתחבאים, מתרצים תירוצים 
שישמעו טוב. הגענו לשלב של גאולה 
שאנחנו לא מתביישים כבר. וזה פשוט 
מחרפן אותם, הם מבינים שהם גמורים.

איך כתבתי, הדרך לגאולה היא שהעשבים 
השוטים האלה ייעלמו מן העולם. הדרך 

לגאולה קרובה״.
רגשות נקמה בריאים, זה רק כשיהודים 

נוקמים בפלסטינים? אם נניח אחד הבנים 
של חנאן אבו סלמה, שחייל צה"ל הרג 
אותה ללא סיבה במסיק בפקועה, ייצא 

לנקום בישראלים, בחיילים או במתנחלים 
שגרים בסמוך לו, מעשה כזה יכול גם 
להיכלל תחת ההגדרה של רגש נקמה 

בריא, או שזה בגלל יצר הרצח הטבוע 
בפלסטינים מדורי דורות?

עבר שבוע טור אישי // יעקב לזר



7 ו׳ בחשוון תשפ״ה 07.11.24

הנחת אבן הפינה במעמד נשיא המדינה. "נזכור לעד את הדברים שראינו ביום ההוא, את 
החטיפות, את השנאה והרצח, את החורבן בביתנו״ |  צילום: קובי גדעון/ לע"מ

זוכרים, אוהבים ומנציחים

346 בני ובנות קיבוצים נרצחו ונפלו מאז 7 באוקטובר
הונחה אבן הפינה ללוח ההנצחה לחללים והנרצחים באנדרטה לזכר חללי הקיבוצים 

מירב ראון

אבן פינה להתקנת לוח הנצחה ל-346 
בנות ובני הקיבוצים שנרצחו ונפלו מאז 

7 באוקטובר הונחה באנדרטה לחללי 
הקיבוצים ב"יער הקיבוצים", ממערב 
לקיבוץ משמר העמק, בטקס שנערך 

בשבוע שעבר במעמד נשיא המדינה יצחק 
הרצוג ובהשתתפות משפחות שכולות, 

הנהגת התנועה הקיבוצית ותנועת הקיבוץ 
הדתי, ארגוני חללי צה"ל ופעולות 

האיבה, המועצה האזורית מגידו וקק"ל. 
שמותיהם של החללים יתווספו ל-3,110 

חללי הקיבוצים המונצחים במקום, שנפלו 
מאז ראשית ההתיישבות הקיבוצית 
במערכות ישראל ובפעולות האיבה. 

״הקיבוצים שוב מצאו את עצמם בחזית״
״אנחנו נתונים בעיצומה של מלחמה 

קשה וכואבת, שבה הקיבוצים שוב מצאו 
את עצמם בחזית, נושאים מטען נורא 

של שכול, של מאבק, של טראומה ושל 
גבורה" אמר נשיא המדינה יצחק הרצוג. 

"כולם, בארץ ובכל רחבי תבל, נחשפו 
בשנה האחרונה, ביתר שאת, לעוצמה, 
ליופי ולעומק של ההוויה הקיבוצית. 

גם כעת, בעומק הכאב, אני מבקש 
להזכיר לנו את הרוח הקיבוצית הנחושה, 
ולהדגיש שהמעמד הזה, הכואב, הוא לא 
רק לזכרם של אהובינו, אלא גם שבועה: 
אנחנו לא נרפה עד שנרפא את הפצעים, 

עד שנתקן את הבית, שיהיה ראוי 
להקרבה העצומה הזו, ויהיה שוב שלם 

ואיתן למען הילדים והילדות שלנו. אנחנו 
כאן – בכל הכוח; ונמשיך לפרוח כאן, 

בארץ הטובה והאהובה הזאת״. 
מזכ"ל התנועה הקיבוצית ליאור שמחה 

אמר: "פנינו שוב לא יהיו אותו הדבר, 
התחושות והמראות של אותו יום טרגי 

ילוו את כולנו לעולמים. נזכור לעד 
את הדברים שראינו ביום ההוא. את 

החטיפות, את השנאה והרצח, את 
החורבן בביתנו. 

כבר שנה שאנו חשים יום יום את 
עוצמת האסון, את חברנו שנפלו 

בשדה הקרב, כבר שנה שאנו מתקשים 
להיפרד מחברנו תמימי הדרך שנרצחו 

בדם קר. כבר שנה ש-101 חטופים 
נמקים ברצועת עזה, וחיילנו נלחמים 

בגבורה אל מול האויב האכזר. כבר שנה 
שעשרות אלפי חברים נמצאים מחוץ 

לביתם, וחשים את הגלות בארצם, את 
כרסום הריבונות הישראלית, וכבר 

שנה שאנחנו לא 'עם חופשי בארצנו׳ 
ומתהלכים עם תחושת הפקרה הנוראית 

החודרת את העצמות". 
עוד נשאו דברים שרה עברון מזכ"לית 

תנועת הקיבוץ הדתי וגיל לין ראש 
מועצה אזורית מגידו.

החלל שנפער בלב
בשם משפחות הנרצחים נשא דברים 

אורי אפשטיין מכפר עזה שחמישה 
מבני משפחתו נרצחו ב-7 באוקטובר 

ובהם בנו נטע, אימו בלהה, גיסו אופיר 
ליבשטיין ואחיינו ניצן וגיס נוסף - אורי 

רוסו.
״אנו עומדים כאן היום ומתחייבים 

להנציח את זכרם ולספר את סיפורם. 
סיפור של קהילות שחיו את חייהן 

בשלום עם אדמתם, שמאמינות בעבודת 
כפיים ובערבות הדדית. כל שם שחקוק 

על האבן הזאת הוא עולם ומלואו, 
הוא סיפור חיים ומשפחה אוהבת, הוא 
חלומות והחמצה, הוא כאב וזיכרונות. 

דווקא מתוך עומק השבר והכאב האישי, 
אני מביט קדימה אל המשימה שנקראנו 

אליה - אותה המשימה של ההורים 
והסבים שלנו - להמשיך את המפעל 

הציוני-חלוצי של התנועה הקיבוצית, 
להיות חוד החנית של השיקום 

וההתחדשות - ודוגמה לתקומה וצמיחה 
מחדש מתוך השבר הנורא״. 

חייבים להיאחז במשהו
עידן בהט מבית אלפא, אביו של דרור 
בהט שנרצח במסיבת הנובה סיפר על 

בנו, דור רביעי בבית אלפא, שאהב 
מסיבות טבע וזכה במכרז להקמת 
הבמות והתפאורה למסיבה. דרור 

תיקשר עם משפחתו ועם חברים במשך 
כשעתיים באותה שבת שחורה ובשעה 

9:19 שלח הודעה אחרונה בה כתב: 
"תדווחו שאנחנו מתחבאים מתחת לבמה 
לכוחות שלנו, כי אנחנו מאוד מוקפים". 

אביו חיפש אחריו במשך יומיים בבתי 
חולים וביום שני בצוהריים מצא אותו 

בבסיס "שורה". 
אסנת וולף מגבעת חיים מאוחד נשאה 

דברים בשם המשפחות השכולות. אסנת 
היא אימו של סרן עומר וולף שהיה סמ"פ 

בגדוד 51 ונפל בגזרת כיסופים, עליה 
פיקד באותה שבת נוראית, בן 23 במותו.
עומר היה בסיור שגרתי על הגדר. במשך 

כשעתיים ניהלו חמישה קרבות מול 
עשרות מחבלים והצליחו לבלום רבים 
מהם. בהתקלות האחרונה עם מחבלים 
פגע נ"ט ברכב שלהם והכריע אותם. 

עומר וחייל נוסף הצליחו לפרוק מהרכב 
ועומר עוד הספיק להסתער ונפל כ-30 
מטר מהדוד. הוא נמצא כשבמחסניתו 

האחרונה, מספר כדורים בודדים. 
״הוא דאג לחייליו. הראה פיקוד בגובה 

העיניים, מתוקף קסם אישי וצניעות 
ולא מתוקף הדרגות. חייליו אהבו אותו 

והעריצו אותו על כך" סיפרה עליו אסנת 
אימו. "חייבים להיאחז במשהו... ויש 

לנו במה. באמונה שהנשמה הטהורה של 
הילדים האלה נמצאת עכשיו במקום טוב.

בתודה על השנים האלה, שהם היו 
איתנו, גם אם שנים מעטות מידי.

בגאווה על מי שהיו, על שהיו מוכנים 
להקריב כל כך הרבה עבור המדינה הזו 
שנלחמת על קיומה. אי אפשר להגזים 

בחשיבות של הצעירים האלה, בחשיבות 
של הנכונות שלהם להילחם על קיומה 

של המדינה שלנו. הבחירה שלהם 
בשירות משמעותי, בגיוס לקרבי, נבעה 

מהחינוך שהם קיבלו בבית, בקיבוץ. 
אתם הורים יקרים, העברתם להם את 

המסרים האלה, גם ללא מילים".
"אנחנו צריכים להתחיל וללמוד לחיות 

מחדש. לחיות מחדש, לצד האובדן 
הזה, הקשה מנשוא ויש צורך לצקת 

תוכן חדש לחיינו, תוכן שאין ביכולתו 
למלא את החלל שנפער בלב, אבל 

מאפשר איכשהו, לקום בבוקר, כל יום 
מחדש״.

הזמנה
לישיבת מועצת התנועה הקיבוצית )5/2024( 

תתקיים ביום חמישי כ' בחשוון תשפ"ה,  21.11.2024,
בשעה 09:00 -

בגבעת חביבה
על סדר היום:

1. אישור פרוטוקול מועצה 4/2024 מיום 08.08.24.  
2. דו"ח מזכ"ל.  

3. מעבר בית התנועה לגבעת חביבה.  
4. אישור המלצת ועדת הגיוס הרחבה לבחירת נציגי ציבור למזכירות             

    התנועה הקיבוצית – רינת פיין רז יו"ר ועדת הגיוס.
        מוצעים: 

                     נדב כהן – רבדים
       דורית אלמליח – שניר

       אילן גזית – נערן
       רעיה בן אברהם – נען

       מיכל מאירס – פלך
5. החלפת נציגים במזכירות התנועה הקיבוצית:

    מיכל צורן – תחליף את דגן לוין כנציגת איגוד התעשייה הקיבוצית.
    רועי מרגלית – יחליף את צחי רם כנציג מחלקת הרכזים בתנועה.

    דניאל ונגרובסקי – יחליף את יניב הגי כנציג המטה השיתופי.

 / של צירי  השתתפותם  את  לוודא  מתבקשים  הקהילות  מנהלי   / הקיבוצים  מזכירי 
- על כל המשתמע  נציגי הקיבוץ  במועצה, המהווה, כידוע, את "אסיפת הקיבוצים" 
מכך. להזכירכם, כציר במועצה מטעם קיבוץ יכול לכהן רק מי ששמו מופיע בפנקס 

החברים של אותו הקיבוץ.
בברכה

ליאור שמחה      
מזכ"ל התנועה הקיבוצית       
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קיבוץ דליה הגיש כתב ערר נגד רשות 
המיסים בנוגע לשומות מס שקיבלו 

נקלטים חדשים בקיבוץ. הערר שהוגש מעלה 
שאלות עקרוניות הנוגעות לאופן שבו יש 

למסות תהליכי שיוך בקיבוצים המתחדשים. 
יש פער משמעותי בין עמדת הקיבוץ לבין 

עמדת מנהל מיסוי מקרקעין וההכרעה בכך 
עוברת לזירה המשפטית. 

״עסקת השיוך״
מהלך השיוך בקיבוצים, שתוצאתו 

הישירה היא שחברי הקיבוץ מקבלים 
לבעלותם )בדרך של חכירה( זכויות 

במקרקעין, אינו תמיד מסתיים בשלב 
הדיונים בין הקיבוצים ומייצגיהם 

לבין רשויות המיסים, אלא מגיע גם 
לבתי המשפט. 

לפני כחודש תארנו ב"משפט חברים" 
את המחלוקת שהייתה בין קיבוץ 

אושה לבין מנהל מע"מ בנוגע ל"עסקת 
השיוך" )ראו בהרחבה: "השיוך בקיבוץ 

מול רשויות המס: והפעם, פרק המע"מ", 

סטייה ממדיניות המס הקיימת, מבלי 
שניתן לכך פומבי, היא בניגוד לדין 

המנהלי, דבר שלא ניתן היה לצפות מראש 
ומטיל על הקיבוץ והנקלטים נטל כלכלי 

כבד. המיסוי המופרז, טוען הקיבוץ, 
מסכן את היכולת של הדור הצעיר, בני 

הקיבוץ, לחזור ולהתיישב בקיבוץ, ובכך 
פוגע באינטרס החברתי והקהילתי של 

התחדשות הקיבוץ וצמיחתו.

אכיפה בררנית
עוד טוען הקיבוץ לפגיעה בשיויון 

כתוצאה מ"אכיפה בררנית" )סלקטיבית(. 
הכיצד, תוהה הקיבוץ, הוא אחד משני 

קיבוצים, מתוך כלל הקיבוצים בארץ, להם 
יצאה שומה על חיוב מס בשלב החוזי, 
לעומת עשרות קיבוצים אחרים שעברו 

תהליך דומה, ללא חיוב דומה במס? 

מדוע שווי המכירה הוא אפס?
לטענת הקיבוץ, הוא כפוף להחלטות 

מועצת מקרקעי ישראל, שאוסרות עליו 
לגבות מהנקלטים תשלום כספי או לקבל 

תמורה בעד שיוך המגרשים לחברים. 
המשמעות היא, לטענת הקיבוץ, שהחלטות 

אלה מייצרות לקרקע שווי אפס או שווי 
נמוך במיוחד. 

הקיבוץ פעל בהתאם לרגולציה של רמ"י 
ולא גבה תמורה מהחברים בעד המגרשים. 

משכך, לפי הנטען, מנהל מיסוי מקרקעין 
לא היה רשאי לקבוע שווי לקרקע, כפי 

שעשה, שכן זו קביעה של תמורה חוזית, 
הגם שהקיבוץ מנוע מלגבות תמורה שכזו.
הקיבוץ גם מפנה ל"הסכם החברות" עליו 

חתמו הנקלטים, לפיו הם לא שילמו כל 
תמורה לקיבוץ בעד השיוך. 

אכן, החברים שילמו לקיבוץ דמי קליטה 
אך זאת בעד הזכויות הנובעות מחברותם 
בקיבוץ. לפי תקנון הקליטה, שיעור דמי 

הקליטה הוא דינאמי, לפי גיל הנקלט 
ובהתאם ל"סטאטוס" שלו )בן ממשיך או 
אחר(, והם נעים בין 10,000 שקלים ועד 

250,000 ש"ח )למי שאינו בן ממשיך 
של הקיבוץ(.

הקיבוץ הסביר שתשלום דמי הקליטה 
נעשה כנגד קבלת החברים לקיבוץ 

במעמד כלכלי זהה למעמדם של החברים 
הקיימים, וכי הכספים שגבה מקנים 

לחברים הנקלטים זכויות בהון האגודה. 
לטענת הקיבוץ, תשלום זה אינו עבור 

הקרקע עצמה, אלא מהווה תמורה עבור 
מכלול הזכויות הכלכליות והחברתיות 

הנלוות לחברות בקיבוץ.
הקיבוץ ביסס טענתו זו על ניתוח כלכלי 

שערכו ב"מבט יועצים" לקיבוץ דליה 
במסגרתו הוערכו נכסיו ההוניים של הקיבוץ. 

ניתוח זה מלמד שהתמורה ששילמו 
החברים בעד דמי הקליטה משקפת 

למעשה את ההנאה הכלכלית הגלומה 
בכניסתם לחברות בקיבוץ.

בנוסף, טען הקיבוץ שהערכת מנהל מיסוי 
מקרקעין לגבי שווי הקרקע היא שגוייה. 
לא נכון, לדעת פרקליטי הקיבוץ, לבסס 
שווי על "עסקאות השוואה" ממכירות 
שבוצעו ביישובים קהילתיים, שאינם 

קיבוצים, ושאינם כפופים למגבלות רשות 
מקרקעי ישראל ולרגולציה הקיימת 

בקיבוצים.

"זמן קיבוץ" 19.9.24(. שם, רשויות 
המיסים )מס ערך מוסף( הוציאו שומה 

וטענו שקיבוץ אושה חייב מע"מ בשיעור 
של מיליוני שקלים בשל עסקת השיוך 

אך ביטלו את דרישתן לאחר הדיון בבית 
המשפט המחוזי בחיפה.

מהלך השיוך, כך נקבע בפסיקה, מהווה 
"מכירת זכות במקרקעין", לפי חוק מיסוי 
מקרקעין. זו "עסקה במקרקעין" החייבת 

במס שבח ומס רכישה, ככל "עסקה" 
אחרת הנעשית במקרקעין. 

"עסקה במקרקעין"
ביצוע "עסקה במקרקעין", החייבת במיסוי 

לפי חוק מיסוי מקרקעין, היא אירוע 
שמתקיים כמובן לא רק במגרש הקיבוצי 
אלא בכל מקרה ובכל מגזר בו מתבצעת 

"מכירת זכות במקרקעין". 
לפי החוק על ה"מוכר" מוטל מס שבח 

בגין "מכירת הזכות" ועל ה"רוכש" מוטל 
מס רכישה בגין "רכישת הזכות". 

מס השבח או הרכישה מחושבים כנגזרת 
של שווי המגרש.

השיוך בקיבוץ מול רשויות המס: 
והפעם, פרק מיסוי מקרקעין

 רשות המיסים דורשת מקיבוץ דליה לשלם 7.2 מיליוני שקלים מס שבח ורכישה בעד ביצוע "הליך שיוך" 
של 21 מגרשים לחברים. על מה ולמה? 

משפט חברים  // יעקב דרומי

שינויי מדיניות
קיבוץ דליה נמצא "בתחנת המיסוי הראשונה", בשלב החוזי. אם נצמדים להסכמי השומה לפי המדיניות הקיימת 

היו צריכים להוציא לדליה ולחברים שומת אפס, מנהל מיסוי מקרקעין חשב אחרת

הלכה למעשה, לפי הנטען בכתב 
הערר, שינתה רשות המיסים את 

מדיניותה, בדרך שאינה מקובלת. 
לפי ההסדרים הקיימים, אומרים 

הפרקליטים, רשות המיסים לא נוהגת 
להטיל מס רכישה ומס שבח "בשלב השיוך 
החוזי", מקום בו הנכס המשויך לחבר הוא 
מגרש פנוי. מיסוי הנקלטים, בשלב זה של 
השיוך, מהווה סטייה מהמדיניות שהייתה 

נהוגה עד היום  על ידי הרשות.

השומות התקבלו בהפתעה
הליך השיוך הנוכחי בדליה אינו חדש, 
כאמור. קיבוץ דליה שייך בעבר זכויות 

לחברים הקיימים בקיבוץ, ובידו "הסכם 
שומה" עם מנהל מיסוי מקרקעין בנוגע 

למיסוי אירועי המס הכרוכים בשיוך בתי 
המגורים והמגרשים שבקיבוץ לחברים, 
ואשר גם יושם במלואו במסגרת שומות 

קודמות שהוצאו לקיבוץ. 
עו"ד סופר מסבירה כי עד לפני כשנתיים 
ימים רשויות המיסוי נהגו "לסגור" מול 
הקיבוץ בפעימה אחת את השלב החוזי 

והשלב הקנייני גם יחד. 
בשנתיים האחרונות, לפי "הסכמי השומה" 

שנערכו מול הקיבוצים: כל שלב ממוסה 
בפני עצמו. 

עד כה, לפי ההסכמות הקיימות, המגרשים 
הפנויים חויבו ב"שלב השיוך החוזי" לפי 

שווי של שקל אחד גם למס שבח וגם 
למס רכישה, תוך שהוסכם כי בשלב 

"השיוך הקנייני", חישוב שווי המגרש 
הפנוי יהיה לפי שיעור דמי ההיוון שרמ"י 

קבעה, וממנו ייגזר מס הרכישה. 

מאחר שבשלב הקנייני, רמ"י הוא ה"מוכר" 
)כי החבר חותם על הסכם חכירה ישיר מול 

רמ"י(, האגודה אינה מחויבת במס שבח 
לגבי מגרשים פנויים. 

קיבוץ דליה, מבהירה עו"ד מיכל סופר, 
נמצא "בתחנת המיסוי הראשונה", בשלב 
החוזי. אם נצמדים להסכמי השומה לפי 
המדיניות הקיימת: היו צריכים להוציא 

לדליה ולחברים שומת אפס. 
אך מנהל מיסוי מקרקעין חשב בעניין זה 
אחרת, כך נדמה. וכאשר הם חייבו במס 

מגרשים פנויים, הם התעלמו מהעדר 
תמורה חוזית בהסכם השיוך, אך כדי לקבוע 

לזכויות האגודה הנמכרות ״שווי שוק״ 
הם השתמשו כפי שהוסבר כאן בעסקאות 
השוואה מישוב קהילתי בסביבה שם תנאי 

ההתקשרות חופשיים לחלוטין, ללא מגבלה 
על קבלת תמורה או קבלה לחברות. 

לטענת עורכי הדין המייצגים את הקיבוץ, 

עו"ד מיכל סופר. עד כה המגרשים הפנויים 
חויבו ב"שלב השיוך החוזי" לפי שווי של 

שקל אחד גם למס שבח וגם למס רכישה |
צילום: אבשלום לוי
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שווי הקרקע או התמורה שעוברת מצד 
לצד הם רכיבים משמעותיים בחישוב 
המס. אגף מיסוי מקרקעין אוסף את 

הנתונים הנוגעים לעסקה כשהמהותיים 
בהם הם "התמורה" שקיבל "הצד המוכר" 
ושווי הזכות )הקרקע(, ומוציא שומות מס 
ודרישה לתשלום מס מ"הצדדים לעסקה״. 

השימוש במונחים של "מוכר" ו"רוכש" 
זרים משהו להווייה של השיוך בנוף 

הקיבוצי, ושיעורי המיסוי, במהלך השיוך 
בקיבוצים, הם חלק מזירת המחלוקת 

בהיבט "מיסוי מקרקעין", בשאלות 
הנוגעות ל"שווי המכירה" ול"שלבי 

המיסוי בשיוך": השלב החוזי )העברת 
הזכויות בדירה או במגרש לחבר( 

והשלב הקנייני )קבלת זכויות 
החכירה מאת רמ"י(. 

בכל שלב עולות שאלות הנוגעות 
"לתמורה" ול"שווי הקרקע", שבגינן 

מחושבים מיסי המקרקעין.

השלב החוזי והשלב הקנייני
אגף מיסוי מקרקעין מתאר את השלבים 

כך: בשלב הראשון )החוזי( הקיבוץ 
וחבריו חותמים על הסכמים, המעניקים 
לחברים זכויות חוזיות מול הקיבוץ על 
המגרשים )שהקיבוץ בפועל מוותר על 

זכויותיו בהם(. בשלב זה, רשאים החברים 
להוציא היתרי בנייה ולבנות את בתיהם 

על המגרשים האלה. לפי הפסיקה, 

בעניין קיבוץ גזר, הזכויות המוענקות 
בשלב החוזי הן בגדר "מכר של זכות 

במקרקעין" ולכן יש לדווח לרשות 
המיסים על כך ולשלם מס בהתאם. 
בשלב השני, חברי הקיבוץ חותמים 

ישירות על הסכמי חכירה לדורות מול 
רמ"י ביחס למגרשים המסוימים ששויכו 
לכל אחד מהם. זה השלב בו הם רוכשים 

מרמ"י זכות קניינית במקרקעין. 

"יחסים מיוחדים"
קיבוץ דליה, מקיבוצי השומר הצעיר, נוסד 

לפני קום המדינה, בשנת 1939, במסגרת 
יישובי "חומה ומגדל". 

הקיבוץ החל זה מכבר במתווה של "חלופת 
השיוך הישיר", כדי לשייך לחבריו את 

מגרשי המגורים, ולחבריו הקיימים כבר 
הוצאו בעבר שומות מס. 

המקרה המתואר כאן נוגע ל-21 בני קיבוץ 
ובני או בנות זוגם, הנמצאים כיום בהליך 

קליטה לקיבוץ ומתכוונים לבנות את ביתם 
על מגרשים פנויים בקיבוץ שסומנו עבורם. 
הבנים-הנקלטים והקיבוץ דיווחו כנדרש 

לרשות המיסים על "שיוך" המגרשים 
עבורם. זהו השלב הראשון, השלב החוזי, 

ההכרעה בתיק זה, מוסיפה עו"ד 
מיכל סופר, עשויה להשפיע על 

תהליכי קליטה בקיבוצים רבים ברחבי 
הארץ, ולקבוע תקדים משמעותי 

בכל הנוגע למיסוי תהליכי קליטה 
בהתיישבות המתחדשת. להערכתה, 
בבית המשפט ניתן יהיה, ביחד עם 
גורמי המקצוע בפרקליטות, להגיע 

להסכמות, כפי שקרה באירועים 

קודמים. לדעה זו שותף גם רו"ח 
רביב ישי, מנכ"ל "מבט יועצים" 

שמעריך וגם מקווה שכך יהיה 
על בסיס הטיעונים המשפטיים 

והכלכליים. 
עמדת מס שבח, בתשובה לערר, תוצג 

בהמשך בבית המשפט. נותר לראות 
כיצד יכריע בית המשפט בסוגיה 

חדשנית זו.

של העברת הזכויות במגרש לחבר, בו 
הקיבוץ מוותר למעשה על הקרקע אך לא 

מקבל תמורה כלשהי מהנקלט. 
בהתאם, דיווחו הקיבוץ והנקלטים כי שווי 
המכירה של המגרש הפנוי )"שווי הזכות"(, 

לצורכי חישוב המס, הוא 1 שקלים בלבד, 
זאת "לפי הפרקטיקה השומתית הקיימת". 

לטענת הקיבוץ, כל הסכומים ששילמו 
הנקלטים לקיבוץ לא שולמו בגין המגרש 

אלא אך ורק בגין החברות בקיבוץ וההנאות 
הכלכליות והקהילתיות הנובעות מהחברות.
רשות מס שבח דחתה את הצהרת הקיבוץ 

לגבי שווי המכירה, בשיעור שקל אחד, 
וקבעה את "שווי הזכות", לפי שווי השוק 
של הזכות במגרש. זאת, לנוכח "היחסים 
המיוחדים" הקיימים בין הקיבוץ לחבריו. 

לשיטת מס שבח: "חברי הקיבוץ הוותיקים 
קולטים את בניהם לחברות ומוכרים להם 
זכויות במקרקעי הקיבוץ במחירים שאינם 

משקפים שווי שוק, כאשר כך הם גם יוכלו 
ליהנות ממגורי צאצאיהם בקרבתם״.
במילים אחרות: לטענת רשויות המס, 

העובדה שמדובר בבנים של חברי קיבוץ 
יוצרת "יחסים מיוחדים" בין הצדדים. 

על פי עמדה זו, יש לחייב את העסקה במס 
בהתאם לשווי השוק האמיתי של המגרשים, 
ולא על פי התשלום בפועל )"אפס" תשלום, 

לשיטת הקיבוץ(. 
לצורך קביעת שווי השוק, הסתמכו רשויות 
המס על עסקאות השוואה מהיישוב הסמוך 
יוקנעם עילית, וקבעו "לפי מיטב השפיטה" 

כי שווי כל מגרש עומד על 1,200,000 
ש"ח )ובסה"כ 25.2 מיליון שקלים לכל 

21 המגרשים(. בהמשך, קבע מנהל מיסוי 
מקרקעין כי "מס השבח" שישלם הקיבוץ 
בעד כל מגרש הוא 273,526 שקלים ו"מס 

הרכישה" בעד כל מגרש הוא 72,000 
שקלים. סכומים אלה, לפי המקובל 
בקיבוצים, משולמים בידי הנקלט. 

בהתאם הוצאו שומות לתשלום לקיבוץ 
ולנקלטים בכדי 345,000 ש"ח למגרש, 

ובסך מצטבר של 7,256,046 שקלים. 

השגה וערר
הקיבוץ ומייצגיו, הפרקליטים מיכל סופר 

ואמיר סקלר, הגישו בשם הקיבוץ 
והחברים-הנקלטים "השגה" על השומות, 

ומשזו נדחתה הם הגישו ל"וועדת ערר 
לפי חוק מיסוי מקרקעין" )בבית המשפט 

המחוזי בחיפה( ערר על שומות אלה 
וביקשו לבטל אותן. 

עיקר טענות הקיבוץ המפורטות בכתב 
הערר מתמקדות בשאלה אם הייתה 

לרשות המיסים סמכות לקבוע שווי מכירה 
למגרשים הפנויים, הגם שבגין שיוך 

המגרש לא גבה הקיבוץ כל תמורה. לטענת 
הקיבוץ אפוא, "התמורה החוזית", לפי 

הסכמי הקליטה היא אפס. 

משפט חברים  // יעקב דרומי

ניתן לפנות למדור בשאלות עקרוניות משפטיות בנושאים הנוגעים לזכויות וחובות החבר, יחסי קיבוץ והחבר ועוד. השאלות והתשובות להן, יפורסמו לפי שיקול דעת המערכת, וללא זיהוי השואלים 
dromijit@metzer.org.il או הקיבוץ. אין במתן התשובות משום יעוץ משפטי אלא מידע כללי. כתובת הדוא״ל לשאלות כאמור וגם לסיפורים משפטיים מהחצר הקיבוצית

העתיד: השפעת ההחלטה על מיסוי הקיבוצים
ההכרעה בתיק זה עשויה להשפיע על תהליכי קליטה בקיבוצים רבים ברחבי הארץ, 
ולקבוע תקדים משמעותי בכל הנוגע למיסוי תהליכי קליטה בהתיישבות המתחדשת

עו"ד מיכל סופר אומרת כי 
מקרה זה הוא "דוגמה אחת מיני 
רבות לסחף שומות תמוה ששטף את 
הקיבוצים בשנתיים האחרונות. נראה 

כי רשות המיסים מנסה לסגת ממדיניות 
המס בה נקטה עד היום בנוגע לשיוך, 

אולם היא עושה זאת לפני שגיבשה 
מדיניות מס חדשה. כתוצאה מכך, נוצר 

חוסר בהירות, וקיבוץ שנכנס לתהליך 

השיוך מתקשה לדעת מראש כמה מס 
יידרש לשלם בסופו של דבר". 

עו"ד סופר מותחת ביקורת על ההחלטה 
של מנהל מיסוי מקרקעין. "זה פשוט 

אבסורד", היא אומרת. "מדובר בקיבוץ 
שפעל בהתאם להחלטות רמ"י ולא גבה 
תמורה עבור הקרקע, ואז מגיעה רשות 
המיסים ומחליטה לחייבו במס על שבח 

דמיוני-רעיוני שהוא בכלל אסור״. 

לטענת רשויות המס, העובדה 
שמדובר בבנים של חברי קיבוץ 

יוצרת "יחסים מיוחדים" בין 
הצדדים ועל כן יש לחייב את 

העסקה במס בהתאם לשווי השוק 
האמיתי של המגרשים

עו״ד ורו״ח אמיר סקלר. האם הייתה לרשות 
המיסים סמכות לקבוע שווי מכירה למגרשים 

הפנויים, הגם שבגין שיוך המגרש לא גבה 
הקיבוץ כל תמורה? | צילום: מהאלבום הפרטי

קיבוץ דליה. הבנים-הנקלטים והקיבוץ דיווחו 
כנדרש לרשות המיסים על "שיוך" המגרשים 

עבורם
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לאחרונה החלטתי לעבור הליך של 
גמילה.

כשבדקתי במנוע הבינה המלאכותית 
ג'מיני של גוגל בפני מה אני עומד, הסתבר 
לי שאני עומד בפני תהליך ארוך וממושך, 
שיכול לקחת גם שנים – שנים של מאבק 
בלתי פוסק, ואף פעם לא יגיע הרגע שבו 
אדע שזהו, המאבק נגמר ואני אדם חופשי.

איש נקי ומשוחרר.
הצעד הראשון, כך אומרים לי, הוא להכיר 

בבעיה – חייב אדם להודות בפני עצמו 
ולהכיר שהוא מכור. שהמשחק הזה של 

"אני לא מכור, אני יכול להפסיק מתי שבא 
לי, בסך הכול לא בא לי להפסיק", הוא 

שקר וכזב.
ברגע שאדם מכיר בכך שהוא מכור, 

מתחיל תהליך הריפוי.
התהליך אינו פשוט כלל וכלל, מכיוון 

שכל ההתמכרויות, בין אם מדובר 
בהתמכרות לסמים ובין אם בהתמכרות 

להימורים, התמכרות לאוכל או 
התמכרות לפורנו, בכל המקרים מדובר 

בהתמכרות שגורמת הפרשות גדולות של 
נוירוטרנסמיטר מסוג דופמין במוח.

הדופמין הוא הנוירוטרנסמיטר החזק 
מכולם – בכל פעולותינו אנחנו שואפים 

להגיע אליו. הוא מופרש כשאנחנו 
מצפים למשהו טוב ומרגש, הוא מופרש 

כשאנחנו מנצחים או משיגים הישג מרומם 
כלשהו, הוא מופרש בעת שאנו אוכלים 

או מקיימים יחסי מין, והוא מופרש באופן 
החזק ביותר כשאנחנו משתמשים בסמים.

בכל האתרים עימם התייעצתי ראיתי 
שכתוב שצריך אדם רצון אמיתי להיגמל, 

משום שההתמכרות מביאה לנזק גופני 
ונפשי, הרס חיי משפחה וחברה, ואף 

הידרדרות כלכלית, ועל כן חייב אדם 
לקבל תמיכה מאנשים אחרים ועדיף גם 

להיות חלק מקבוצה.
זו הסיבה, אני מספר לכם כאן, שקיימות 

קבוצות כמו AA )אלכוהוליסטים 
אנונימיים( ודומות להן, שאליהן מגיעים 
אנשים למפגשים שבועיים, חולקים את 

קשייהם עם אחרים, ומקבלים מישהו 
המוגדר כ"מדריך" אליו ניתן לפנות ברגע 

של מצוקה ומאבק עם הצורך המתעורר 
בסם, לקבל ממנו הדרכה ותמיכה מיידית.

כל זה מוכר וידוע. לכן קראתי לטור 
הזה "הלוואי והייתי מכור להרואין", כי 
עם התמכרות להרואין המדע והרפואה 
כבר יודעים להתמודד, יש להם הכלים 

והניסיון ממיליוני משתמשים בעבר, יש 
להם המתודות והכללים, ואפילו יש להם 
סמים חלופיים כמו מתאדון כדי להתחיל 

את תהליך המעבר מהרואין למתאדון, 
וממתאדון להפסיק ולהיות נקי.

הבעיה היא שהסם שאליו אני מכור לא 
היה מוכר למדע, ורק לאחרונה יש ניצנים 

ראשונים של הכרה שההתמכרות אליו היא 
התמכרות לכל דבר, ושיש לפתח דרכים 
חדשות ומתאימות עבורו לשם גמילה, 

ואולי אפילו לפתח "שיטת 12 הצעדים" 
במיוחד עבורו, שלא לדבר על קבוצות 

תמיכה.
הסם הזה, שאני מכור אליו, נקרא: קרמבו.

הקינוח של האלים היווניים באולימפוס
לפני שאכנס לעובי הקורה, אנא חסכו 

ממני את השאלה אם מדובר בקרמבו וניל 
או קרמבו מוקה – זו לא שאלה בכלל!

ברור שקרמבו וניל!
רק מופרעים או ביביסטים – שבעיניי זה 
אותו דבר – יכנו את הדבר החום-בהיר 

ההוא בשם המפורש "קרמבו״.
מעט דברים ידועים בהיסטוריה האנושית 

שקרעו חברות בני אדם לשניים ויצרו 
יריבות ושנאה הדדית גדולות כל כך, 

כמו הקרע בין תומכי קרמבו וניל וקרמבו 
מוקה. זהו קרע גדול יותר מהקרע 

בין תומכי קאמלה האריס לבין תומכי 
הפסיכופט טראמפ, גדול יותר מהקרע בין 

ביביסטים לאנשי רל"ב )רק-לא-ביבי(, ואף 
גדול יותר מהניכור בין בגין לבן גוריון.

עד כדי כך.
ואחרי שסיכמנו את הנקודה הצדדית אך 

חשובה כל כך הזו, אגש לעניין ההתמכרות 
עצמה, שעליה יש לי לומר רק את הדבר 

הבא:
אם אינכם מכורים לקרמבו, לעולם לא 

תבינו.
אז חבל על המאמץ.

דומה הדבר לניסיון להבין מה חש בגופו 
ובנפשו המכור להרואין, אחרי שחימם את 

המנה והמיס אותה בכף וקשר על זרועו 

את הגומיה, ושאב את הסם אל תוך מזרק, 
והזריק לעצמו, ואז נשכב ועיניו נעצמות 

וכל גופו רפוי ונינוח.
לך תסביר מה עובר עליו למי שלא התנסה 

בכך מעולם.
אז לך תסביר למי שלא קרע בשוקקות את 

עטיפת הפלסטיק הכחולה של שמיניית 
הקרמבו, והוציא מתוכה בידיים רועדות 

את אריזת הפלסטיק השקופה שבה רואים 
את שמיניית הקרמבו נחים ברגיעה, 

מוכנים לעשות את דרכם האחרונה, ואז 
פתיחת אריזת הפלסטיק הקשיח ושליפה 

של הקרמבו הראשון בשורה, ותמיד ישנה 
ההתלבטות אם לקחת קודם את הימני 

או את השמאלי מתוך הזוג הראשון, 
ואז ליטול אותו בעדינות כמו שנוטלים 
אתרוג, הגם שיותר עדינות נדרשת כאן.
זאת, מאחר שבאתרוג בסך הכול עלול 

להישבר הפיטם, אבל בקרמבו ישנו אותו 
קרום עדין, עדין כתחרה סינית ושביר 

כנפשו של ילד רך, ולקחת דבר עדין כזה 
בידיים גסות כמו שלי, שידעו שנים רבות 

של עבודה בחקלאות בשדה ובחממות, 
ולא מעט שנים של עבודה בשיפוצים 

ובניין, לקחת את הדבר העדין הזה בידיים 
הגסות שלי ולהביא אותו שלם עד פי לא 

עניין פשוט הוא.
ובעניין זה, של הבאת הקרמבו אל הפה, 

יש שתי אסכולות, שאת שתיהן אני מכבד 
ואף עברתי מאחת לשנייה מעת לעת 

במהלך השנים, ואלו הן:
האסכולה הראשונה טוענת שיש להתחיל 
מהביסקוויט, שהוא החלק הפחות טעים 

לדעת אנשי הגרסה הזו, ולאכול אותו 
קודם, ואז לגשת אל גוף הקרמבו עצמו 
ולאכול אותו כשהטעם המסיים שנשאר 

בפה הוא של קצף הביצים הלבן, שהיה 
לדעתי הקינוח של האלים היווניים 

באולימפוס.
האסכולה השנייה אומרת: להיפך! יש 
להתחיל מראשו העגול של הקרמבו, 

למעוך בעדינות בשפתיים – אפילו לא 
להיעזר בשיניים! – את הקרמבו הרך, 

לתת לקצף להימעך ולהידחס לאיטו אל 
תוך חלל הפה, להימס על הלשון, ולתת 

לטעם להתפשט, כשבשלב הזה כבר 
תוקפת את הסועד – או אולי נכון לומר: 

את המשתמש – סחרחורת קלה של עינוג, 
ושטף של דופמין מופרש ממוחו ורץ אל 

כל איברי הגוף, מרפה אותם לאיטו ומביא 
את המשתמש אל המנוחה והנחלה.

ורק אז להגיע אל הביסקוויט ולהכניס 
אותו באחת אל הפה עם שאריות הקצף 

שעליו.
כיום אני דוגל באסכולה השנייה – קרם 

וציפוי בהתחלה, ביסקוויט בסוף.
הסיבה שאני דוגל באסכולה הזו היא 

שלאחר מתיקותו והתמרחותו הנעימה 
של הקצף בחלל הפה, מגיע הביסקוויט 

הנוקשה והיבש ומוחה את כל האפקט, כך 
שהוא מאפשר להתחיל את כל התהליך 
מחדש כשכל המערכת משתוקקת לחוש 

שוב את הקרם הלבן בפה.
הבעיה עם האסכולה הזו היא, שככה 

לעולם אינך מרגיש שבע. 
שלא כמו המכור להרואין, באסכולה 

הזו אין אתה מגיע אל השקט והנחלה – 
הזמנית! - אחרי המנה הראשונה, אלא 

אתה ממשיך עוד ועוד עד שלפתע אתה 
עומד מול אריזת הפלסטיק השקופה והיא 

ריקה!
ואינך מבין – לאן נעלמו כל הקרמבו שהיו 

בה??!

הביאו את הסתיו
כשמאיר שלו היה עדיין בחיים, הוא כתב 

במדורו מעת לעת על בוא הסתיו. הוא 
תיאר את החצבים בצידי הכבישים, ופעם 

אפילו את זווית הקרינה של השמש.
אני יליד הארץ הזו. חייתי בה מלוא 70 

שנותיי. למדתי להכיר את בואו של הסתיו 
מריח הגויאבות, כמו שאני מכיר את 

בוא האביב מריח פריחת ההדרים, אבל 
גם למדתי להכיר את היום המדויק שבו 

זווית קרינת השמש השתנתה - וזהו היום 
הראשון, מבחינתי, של הסתיו.

היום אני יודע לבשר על בואו של הסתיו 
כששמיניית הקרמבו הראשונה מופיעה 

בקינגסטור בקלאנסווה.

הד ראייה טור אישי // הדי בן עמר, יד חנה

הלוואי והייתי מכור להרואין

talula.hba@gmail.com

עם איזה סם המדע והרפואה לא יודעים להתמודד, איך קרה שדווקא אליו התמכר הדי בן עמר 
ואיך זה קשור לתזונת האלים היווניים? 

מסימני בואו של הסתיו
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שירותי יעוץ, מנטורינג והכוונה לעסקים
• סיוע בהתמודדות עם אתגרי ניהול • פיתוח והעצמה של יכולות 
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*שירות מותאם גם לעסקים במגזר הקיבוצי

לפעמים, בשינות מופרעות 
האדרנלנין שלי )התעוררות 

בשלוש-ארבע בבוקר, לבדוק למען 
מה צריך לעמוד הכן לקראת שש 

וחצי בבוקר(, עד שאני חוזרת 
להירדם צצות ושטות בי פיסות עבר 
שכנראה לא מצאו את מקומן בתצרף 
החדש של חיינו, שהוא לא דו-ממדי 

וקרטוני אלא רב ממשי ומשתנה 
תמיד, נוזלי כמו פלאזמה. 

איפה אני משבצת בתוכו את זיקים? 
אולי ברובריקה של מה שהספקתי 
בעולם הישן ולא ידוע אם אספיק 

בחדש. ההווה לא מאפשר, ומחסומי 
העתיד עדיין לא נפרצו. 

אני לא מגיעה כעת לחוף זיקים. הוא 
שטח אש, או אולי שטח צבאי, שני 
המושגים התערבבו אצלי ללא הכר. 

זה החוף שלידו גרתי בצבא ולמדתי להבין 
איך לחוף ים יש את שטח הדיונות הצמוד 

לו שמעצב את אופיו. ליד מגורי הבנות היו 
אקליפטוסים גדולים שרשרשו כל לילה, 

מדמים את רחש הים. 
בימים ידע הים לקרוא לנו שנבוא. בהפסקות 
הצוהריים היו הרגליים לוקחות אותי לדיונות 

בהן צמחו תאנים וענבים, ששתלו ידיים 
ערביות לפני דור או שניים, על פלגי מי תהום 

נסתרים, חציים קבורים בחול. קטפנו אותם 
כמו שאכלנו את החומוס. הם היו שלנו. ומכל 
גבעה קטנה ומהמרחבים שביניהן הציץ, תמיד 

מפתיע בעומק הכחול, הים. 
ההליכה לים הייתה אסורה. אבל למי זה 

אמור היה להפריע? חינוך הלינה המשותפת 

שובי לביתך טור אישי // אביבית ג'ון, בארי

שוטטות
אני יכולה לחיות בבארי החצי ריקה ולראות כמעט רק את הירוק אבל בשדות מרחפת 

רוח אותו יום, הפחד, הדם והאימה. אני לא יכולה סתם כך לטייל בהם
רק הועיל בעניין, ותכל׳ס, כל הפואנטה 
באיסור היה שאי אפשר לצאת מהשער 

הראשי וללכת ישירות לים, זה הכול. מאז 
זיקים היה החוף שלי, לא משנה לאיזה ים 

הלכתי. 

הרצונות לפעמים מתנגשים
בקיץ 23, לפני השבעה, קבעתי לי חוק: 
לקחת את הכלב פשה פעם בשבוע לים. 
פשה, ערבי בצבע חול בגודל כלב זאב, 
טיפוס אתלטי שעוברים ושבים טוענים 

שהוא יפה. לא פרצוף תמים, ועדיין 
עושה צרות יותר ממה שהוא נראה. 

חובב שלוליות ומים בכל עונות השנה. 
הבת שלי הביאה אותו כגור מגודל יום 

אחד, גידלה אותו עד לגיל טיפש עשרה 
)שלו( ונסעה לשנה להודו. פשה נשאר 
אצלי. יחד הקפנו את הקיבוץ שעות על 

שעות ושוטטנו בשדות, אוספים שקיעות. 
היה כיף ומעייף. 

אחד המקומות הקבועים שלנו היה מגדל 
השומר ליד ה"ביצורים", )עשרות תלוליות 
עפר גדולות בצורת ר', המפוזרות בשדות, 
ששמן הרשמי הוא "מחסני התחמושת"(. 

מגדל קק״ל שהוקם במקום גבוה כדי 
שהשומר יזהה ממנו שריפות בכל האיזור. 

גם מתחת למגדל נשקף נוף שדות וחורשות 
עד האופק, וזה המקום בו נטו את אוהלם 
מתנחלי "אלי עזה" לפני שבועיים בערך. 
ממנו צפו מערבה, בשאיפתם לסדר לנו 

עתיד בטוח של סכסוכים ומלחמות. 
זה אותו המקום שלנו, המוחים, היה אסור 

להיכנס אליו באותו יום בתירוצים שונים. זה 
היה מוזר והזוי, כאילו לקחו לנו פיסת ארץ 

מהבית. מי היה מאמין שבשביל זה.
פעם כבר לקחו מאיתנו את הנוף. התיירים, 
בלהיטותם אחרי פריחת הכלניות, אבל זה 

היה אירוע שבעיצומו רק שתיים-שלוש 
שבתות סוערות. 

לפני מינוף הפריחה היינו סתם "נגב". אבל 
האמת היא שהפריחה באמת יפה, ומסתבר 

שזו תופעה מיוחדת בקנה מידה עולמי. 
בקיץ ההוא בים היינו רק אני ופשה, 

ולפעמים עם עוד חברים אנושיים. בסערת 
ההפיכה המשטרית הצלחנו להגיע כמעט 

פעם בשבוע אל החוף. 
הכלב לא אכזב, שחה בחיוך בלגונה, 

)שהופעתה היא סיפור חורף בפני עצמו( 
והתרוצץ בדיונות במרץ, שומר מרחק של 

לפעמים כמעט קילומטר, ועדיין, מציץ 
ושומר קשר מרחוק, יודע שאם ירצה, 

בשתיים-שלוש דקות הוא יגיע אלי. 
עניין הרצונות הוא בינינו עניין חשוב, 

לפעמים הם מתנגשים, אבל בסופו של דבר 
הוא יודע, וגם אני כנראה, איך למצוא את 

הדרך להיכנס בחזרה, בחברות, מכוסה חול, 
לרכב. 

מזל שהספקנו, כל רגע ורגע. עכשיו 
כשהחוף חסום בפנינו, וגם מפני שהשדות 
וחופי העוטף כבר לא יהיו בשבילי אותו 

דבר. 
אני יכולה לחיות בבארי החצי ריקה ולראות 

כמעט רק את הירוק )כמו שלימד אותי 
מישהו כשחזרתי לפה(, אבל בשדות מרחפת 

רוח אותו יום, הפחד, הדם והאימה. אני לא 
יכולה 

סתם כך לטייל בהם.

אדמת מדבר יבשה מצפה למים
בסוף אני נרדמת לשעתיים-שלוש נוספות, 
קמה קימת פנסיונרית )יקיצה טבעית, טוב 

ששאלתם( והולכת למשתלה. 
הפסטורליות אומנם מנומרת בקרבות 

חתול הבית )שלו יש פרצוף מלאך מובהק(, 
בבומים מוגברים ביום ובלילה, ובחדשות 

שנועדו לזפזוף - אבל היא החזיקה יפה את 
האסקפיזם שבוע. ניקיון דעת ירוק. יש לי 

שותפה שמחזיקה אותה רוב הזמן, ואני עוזרת 
לה כשאפשר, ויש המון מה לעשות. 

בחצרים התמלאו המון בתים והחוץ והבית 
משוועים לירוק ולפורח. 

הבאנו משלוח גדול, אנחנו מקבלים תרומות, 
ועדיין השכונה בחצרים היא כמו אדמת 
מדבר יבשה מצפה למים. קולטת את כל 

הירוק שמגיע אליה ועדיין לא הגיעה לרמת 
הספיגה.

״את מבארי? חבל שלא שרפו את כולכם!״  
גבר מנתיבות נחקר בגלל אמירה פוגענית

אתמול בערב הייתי בנתיבות. נבחרת 
ליכודית מוגזמת בגודלה הגיעה לחבק 
לקראת הבחירות את תמיר עידן, ראש 

מועצת שדות נגב. אותו תמיר עידן שרק 
לפני שנה גזר את כרטיס החברות שלו 

בליכוד )או אולי רק איים?(, במחאה על 
הפקרת מועצתו. נבחרת כזו לא מפספסים, 

ובאנו להגיד להם שהדרום 
לא מקבל אותם בברכה. 

אבל מה שיצא החוצה מאותו ערב בעיקר 
הוא מפגש שהיה לי בתחילתו עם תושב 

נתיבות שאמר לי: 

״את מבארי? חבל שלא שרפו את 
כולכם!״.

הדבר צולם והגיע לרשתות. מסתבר 
שמדובר בגבר אלים בעל עבר פלילי. 

נשמע שהוא נחקר במשטרה וייתכן 
שפוטר מעבודתו. אני לא שמחה בזה. 

אומנם אני יודעת שמה שאמר פגע בבני 
משפחות שכולות, שזה חמור מאוד בעיני, 

ואין לי מידע מלא על האירוע - אבל 
יכולה להגיד שאין הצדקה להרס חיים 

של אדם בגלל אמירה. מבחינתי עדיף היה 
שיסתיים בהתנצלות.

הכלב פשה בכיכר סעד. לא פרצוף תמים, ועדיין עושה 
צרות יותר ממה שהוא נראה



ו׳ בחשוון תשפ״ה 1207.11.24

שעות פתיחה: בימים א'-ה': 09:30-22:00 שישי וערב חג: 09:00-15:00 מוצאי שבת וחג: חצי שעה מצאת השבת עד 23:00
מינימום   | ט.ל.ח.   | מביניהם  המוקדם  המלאי,  גמר  עד  או   30.11.24 עד-  בתוקף 
כנגד  ביותר  הזול  למחיר  התחייבות   | בחנויות  המופיע  לתקנון  בכפוף  יחידות,   10 מלאי 
ומבצעים הנחות  כפל  אין   | תנאים  ובאותם  הדגם  אותו  על  רשמית  מחיר  הצעת  כל 

PAYNGO.CO.IL

*5018

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מקררים ומקפיאים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
שואבי אבק

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מכונות כביסה וייבוש

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
תנורים וכיריים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

עוד היום אצלך בבית שלם וקח

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מדיחי כלים

התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקסרים ובלנדריםמיקסרים ובלנדרים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
גיימינג וטכנולוגיה

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מחשבים ניידיםמחשבים ניידים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
סמארטפונים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

APPLE

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

מכונות כביסה וייבוש

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מסכים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

32"-98"

בהפתעההתחייבות למחיר הזול ביותר!!
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

מזגנים 
ומוצרי חימום 

לחורף
קורקינטיםקורקינטיםקורקינטיםקורקינטים

BLACKBLACKBLACK
"98-"32מסכים

FRIDAYFRIDAYFRIDAY
BLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACK
FRIDAYFRIDAYFRIDAY
התחייבות למחיר הזול ביותר!!
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התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מקררים ומקפיאים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
שואבי אבק

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מכונות כביסה וייבוש

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
תנורים וכיריים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

עוד היום אצלך בבית שלם וקח

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מדיחי כלים

התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקסרים ובלנדריםמיקסרים ובלנדרים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
גיימינג וטכנולוגיה

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מחשבים ניידיםמחשבים ניידים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
סמארטפונים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

APPLE

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

מכונות כביסה וייבוש

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מסכים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

32"-98"

בהפתעההתחייבות למחיר הזול ביותר!!
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

מזגנים 
ומוצרי חימום 

לחורף
קורקינטיםקורקינטיםקורקינטיםקורקינטים

BLACKBLACKBLACK
"98-"32מסכים

FRIDAYFRIDAYFRIDAY
BLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACK
FRIDAYFRIDAYFRIDAY
התחייבות למחיר הזול ביותר!!
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 תוכנית לימודים
מקיפה להתפתחות 

עצמית והכשרה 
מקצועית

כולל מסלול לימודים שנתי היברידי בזום

שיטה מהפכנית לפיתוח מודעות 
ויכולת בחירה בנפש, מציאת מצפן 

אישי, שחרור ממחסומים נפשיים 
וחשיפת כוחות חיים חדשים

 פתיחת שנת הלימודים:
כ"א בחשוון  22.11  

תערוכת צילום

״כל מה שמסמל עבורי בית נמצא על הכוננית הזאת״
הצילום המרגש של רותי מונדר מניר עוז שחזרה מהשבי  

מתן צורי
ערב אחד לפני מספר חודשים ישבה רותי 

מונדר )79( שנחטפה מקיבוץ ניר עוז וחזרה 
מהשבי, בסלון ביתה הזמני בקרית גת, 
וחשבה כיצד תוכל לתת ביטוי בצילום 

לתחושות שמלוות אותה מאז אותה שבת 
ארורה. 

היא התבקשה לעשות זאת במסגרת פרויקט 
צילום שבו השתתפה, והמשימה הייתה 

לצלם תמונה שמבטאת "תחושת בית". 
היא הביטה לכיוון הכוננית שבסלון ביתה, 

על התמונות והחפצים שמונחים עליה. 
"כל מה שמסמל עבורי בית נמצא על 

הכוננית הזאת, לכן פתחתי את המצלמה 
וצילמתי אותה. אין דבר שנותן לי תחושת 

בית יותר מזה", סיפרה רותי. 
על הכוננית בביתה מונחות תמונות של 

בעלה אברהם מונדר שנחטף ונרצח בשבי 
חמאס, ושל בנה רועי מונדר שנרצח 

בניר עוז. בפלישה לקיבוץ ניר עוז ב-7 
באוקטובר נחטפה רותי יחד עם בתה קרן 

ונכדה אוהד בן ה-9. השלושה שוחררו 
בעסקה. מאז היא מתגוררת בשכונת 

כרמי גת בקרית גת. 

״הכוננית הזו היא סיפור חיי. עבר והווה״
ביתה בניר עוז לא נשרף. באחד 

הביקורים שלה בקיבוץ היא אספה 
כמה חפצים לריהוט ביתה החדש, 

בהם הכוננית והחפצים שעליה. "הבית 
שרד ולמעשה החפצים נותרו שלמים. 

לקחתי את הכוננית והצבתי אותה 
בסלון ביתי החדש. על הכוננית נוספו 

תמונות של בעלי ובני. אבל לפני 
כן, על הכוננית היו חפצים ומזכרות 
מכל מיני תקופות בחיים שלנו. חלק 
מהחפצים הם של דודה שלי, נטלקה 

שנדברג, ששרדה את שואת פולין 
במחנה עבודה, עלתה לארץ כשהייתה 

בת 50 ונפטרה בגיל 98. מאז שהיא 
הגיע לארץ ב-1948 היא התגוררה 

בבית הורי. היא הביאה איתה מהשואה 
הרבה מאוד מזכרות ונתנה לי אותן. 

שמרתי עליהן כל השנים והן היו 
מוצגות על הכוננית אצלי בבית. 

מבחינתי הכוננית הזו היא סיפור חיי. 
יש בה גם את העבר וגם את הווה 

שלנו. במסגרת פרויקט הצילום היו לנו 
עשרה מפגשים, למדנו איך לצלם נכון 
בטלפון הנייד. זה היה פרויקט טיפולי 
בעיקר, שעזר לנו להתמודד בתקופה 

הזאת. ביקשו מאיתנו לצלם משהו 
שמזכיר את הבית ובחרתי בכוננית. 
הצילום הזה נותן ביטוי לכאב שלי 

על מה שקרה ועוזר מאוד להתמודד. 
במהלך הפרויקט למדנו הרבה על 

צילום ויצאנו לשטח לצלם, כמו למשל 
במערת הפעמון באזור בית גוברין. 
כל התהליך הזה מאוד מחזק אותי. 
כשהייתי צעירה יותר נהגתי לצלם, 
אבל זה היה בעידן שבו היו פילם, 

וצילמתי בעיקר תמונות בשחור לבן. 
היום זה עולם אחר עבורי. אני חובבת 

צילום, תמיד אהבתי לצלם", סיפרה 
רותי. 

שפת הצילום

על הכוננית תמונות של בעלה אברהם מונדר שנחטף ונרצח בשבי חמאס ושל בנה רועי מונדר 
שנרצח בניר עוז | צילום: רותי מונדר

מערת הפעמון. פרויקט צילום טיפולי שעוזר 
בתהליך ההתמודדות | צילום: רותי מונדר

בעקבות אירועי 7 באוקטובר 
יזמה המועצה האזורית אשכול, 

שיישוביה היו במוקד הטבח, 
 ,Photo Is Israel את פרויקט

תוכנית מקיפה שמטרתה להשמיע 
את קולם של התושבים כחלק 

מהליך של שיקום אישי וקהילתי 
באמצעות שפת הצילום. את 

הפרויקט מוביל מרכז החוסן של 
המועצה האזורית אשכול בניהולה 

של שרית סעד. שם התערוכה 
"הסיפור שלנו״.

רותי ואברהם מונדר. אברהם נחטף ונרצח בשבי חמאס, בנם רועי נרצח בניר עוז
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חנה דיין - טיפול זוגי ופרטני )לנשים( במשברי חיים | פסיכולוגיה יהודית תורת הנפש - קליניקה פרטית בשפלה
אפשרות גם בזום ובטלפון 054-4480705 מייל: hanna.tipul@gmail.com | לכל המאמרים : www.hannad.co.il )טיפול פרטני לגברים יינתן ע ״י מטפל(

לא נולד הבעל שיתאים לתמונה הדמיונית שלך

״את לא מבינה כבר כמה פגישות עברתי ואני מרגישה 
שאף אחד לא מתאים לי…״ אמרה לאה.

שהיה  למישהו  דוגמא  לי  לתת  יכולה  את  ״למה? 
יחסית מתאים ובכל זאת לא הסתדר?״ שאלתי.

באותו  ממש  שאנחנו  הרגשתי  אבנר.  עם  ״נפגשתי 
מבחינה  להיות  אמור  שנבנה  הבית  איך  הכיוון. 
ממשפחה  מגיע  גם  הוא  וחינוכית.  רוחנית  חומרית, 
על  שדכן,  כל  תשאלי  אם  ואמידה.  תומכת  טובה, 

הנייר, יגיד לך שזה זיווג מושלם,״ ענתה לאה.
שאלתי  הסתדר?״  לא  מה  הבעיה?  מה  אז  ״נו? 

בסקרנות.
״תראי, אבנר בסך הכל גבר חכם ומוצלח, אבל אני 
שאני  והעדינות  הרגישות  את  לו  שחסר  מרגישה 
מחפשת בגבר, שיצליח לראות אותי באמת. אני לא 

יכולה להיות שלמה עם כזאת החלטה,״ אמרה.
הוא  האדם  של  והזיווג  ״השפע  הסברתי,  ״תראי,״ 
משמיים. הבעיה, שאנשים הרבה פעמים חוסמים את 
עצמם הרבה פעמים מקבלת השפע או הזיווג שלהם 

באמצעות תפיסה מאוד ספציפית.״ 
״תפיסה ספציפית?״ שאלה לאה.

הגבורה  צד  של  תולדה  מין  היא  הספציפיות  ״כל 
בנפש. הגבורות בנפש הן מעין מערכת סינון ובלימה 

שמונעות משפע לא מותאם להגיע אלינו.״
״מה הכוונה?״ שאלה.

״נניח והחלטת לאכול בריא, אז את צריכה לברור את 
סוג האוכל שתצרכי אותו, שיהיה מדויק, בריא ותואם 
לשדכנית,  כשהלכת  גם  לעצמך.  שקבעת  לתפריט 
באותה  שימוש  ממש  היא  והדיוק  מההתאמה  חלק 
תכונה חשובה של סינון, שבאמצעותו בוררים איזה 

קריטריונים של גברים מתאימים לך.״
״נו, אז מה בעצם הבעיה?״ שאלה.

את  וחשובות  הכרחיות  סינון  מערכות  אותן  ״על 
מפעילה מעין מערכת סינון פרטית נוספת דמיונית 

של עצמך…״
״וזה לא טוב?״ שאלה.

״יש במערכת הזאת מוקש מאוד גדול. יש לך רצון 
או  השפע  כמות  להתחתן.  וקיומי  חזק  גדול,  מאוד 
כאור  מגיעים  לך,  להתאים  שיכולים  הגברים  מבחר 
כשאת  הזה.  הרצון  את  לממש  מנת  על  גדול  מאוד 
לתמונה  הזו  האור  קליטת  יכולת  את  מצמצמת 
תבנית  מעין  מייצרת  את  אחת,  ספציפית  דמיונית 
ותואם  מדוייק  מאוד  באופן  אור  לקליטת  ייחודית 
לא  נובעת מזה שאת  לדמיון שלך. הבעיה המרכזית 

מחוברת לכתר.״
״לכתר?״ שאלה.

כל  צפונות  ששם  שלך  החיים  מצפן  הוא  ״הכתר 

עם  הקשר  איבוד  והרצונות.  התענוגים  האמונות, 
הכתר גורם לך לאבד כיוון וקשר לתכלית האמיתית, 
גבורות  ייצור  של  מקום  למעין  נכנסת  הנפש  ואז 
שיש  האפשרויות  כל  את  שחוסמות  מדומיינות 

במציאות.״

שאני  זוג  בבן  ספציפית  מאוד  שאני  זה  בעצם  ״אז 
שלי?״  האפשרויות  כל  את  חוסמת  אני   - מחפשת 

שאלה.
״כי לא נולד הבעל במציאות שיכול להתאים בצורה 
מושלמת לאותה תמונה מדויקת ודמיונית שיש לך.״

רק  לא  שזה  מרגישה  אני  האמת?  את  לך  אגיד  ״אני 
בזוגיות, אני מרגישה שזה סיפור חיי,״ התחילה לאה 

לדמוע.״
לפגוש  יכולות  אנחנו  בזוגיות.  רק  לא  זה  ״צודקת, 
את זה בכל בחירה שאנחנו צריכות לעשות. בבחירת 

מנת  על  ועוד…  לרכישה  בית  לימודים,  מקצוע, 
דמיונית  תמונה  לשחרר  חייבת  את  לבחור  להצליח 
עם  חווה  שאני  מפגש  כל  אחרת,  בראש,  לי  שיש 
שלי,״  הדמיונית  התמונה  את  לי  מנפץ  המציאות 

אמרתי.

״איך אני אמורה להתחיל לשנות את זה?״ שאלה.
״תצטרכי ללמוד להתחבר מחדש לכתר שלך. הדבר 
מאוד  והסכמה  מודעות  פיתוח  לך  יאפשר  הזה 
משמעותית וחשובה שכל השפע שהקב״ה מביא לך, 
הוא הכי מדויק עבורך ולאו דווקא התמונה הייחודית 
משמעותית  מאוד  קומה  בניית  זוהי  מציירת.  שאת 

באמונה.
סינון  מערכת  אותה  לכתר,  מחוברת  ״כשהגבורה 
קבלת שפע  ותאפשר  ומתוקנת  נכונה  בצורה  תופעל 

וחיים שמחים, מאושרים ומלאי משמעות.״

״הכתר הוא מצפן החיים שלך ששם צפונות כל האמונות, התענוגים והרצונות. 
איבוד הקשר עם הכתר גורם לך לאבד כיוון וקשר לתכלית האמיתית״
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מי ישקם את הנגב אחרי אסון 7 באוקטובר?
שער הנגב: אורי אפשטיין )כפר עזה(, יוסי קרן )ברור חיל( ונירה שפק )כפר עזה( מתמודדים על ראשות המועצה.

מי מבקש לאחד כוחות בימים קשים ונגד מי נשלח מכתב למבקר המדינה? 
במועצת אשכול החליט גדי ירקוני שלא להתמודד שוב

בחירות במועצות האזוריות

נחמן גלבוע, מירב ראון

ב-19 בנובמבר 2024 יתקיימו בחירות 
למועצות האזוריות ולרשויות המקומיות 

במחוז הדרום, זאת לאחר דחיית מועד 
הבחירות למועצות האזוריות ולרשויות 

המקומיות בעקבות פינוי תושבי אזור הדרום 

והמצב המלחמתי. 
בשל המצב נדחו הבחירות למועצות האזוריות 

במחוז הצפון ל-18 בפברואר 2025.
הרשויות המקומיות המשתתפות בבחירות 
הן: מועצה אזורית אשכול, מועצה אזורית 

שער הנגב, מועצה אזורית שדות נגב, מועצה 
אזורית חוף אשקלון והעיר שדרות.

בשונה מההצבעה למועצות האזוריות 
ולרשויות המקומיות שנערכה ברחבי הארץ 

ב-27 בפברואר 2024, לא יתקיים יום שבתון 
במועד החדש שנקבע.

שלושה מתמודדים, שלושתם מקיבוצים, 
מתמודדים על תפקיד ראש המועצה האזורית 
שער הנגב: יוסי קרן מברור חיל, ממלא מקום 

ראש המועצה שנכנס לתפקידו עם הירצחו 
של ראש המועצה אופיר ליבשטיין במתקפת 
המחבלים ב-7 באוקטובר, נירה שפק מכפר 

עזה, לשעבר חברת כנסת מטעם "יש עתיד", 
ואורי אפשטיין מכפר עזה, שאיבד במתקפת 

הטרור את בנו, אימו ובני משפחה נוספים 
ובהם גיסו אופיר ליבשטיין.

אורי אפשטיין: "חי בשביל מי שנשאר בחיים״
הבחירה להתמודד על ראשות המועצה האזורית שער הנגב נבטה אצל אורי אפשטיין בעקבות מתקפת הטרור של 7 באוקטובר שחווה על 

בשרו באותו יום נורא והשיקום של קיבוצו שהוביל במהלך השנה האחרונה

אורי )53( נשוי לאיילת ואבא לשלושה )נטע 
שנרצח, עלמה ורונה( נולד וגדל בקיבוץ 

כפר עזה שבשער הנגב. הוא סא"ל במיל' 
ושירת 25 שנה בתפקידים בכירים באגף 

המודיעין והיחידות המיוחדות )המ"מ( 
ובמטה הכללי. לאחר שחרורו הקים את 

חברת  Epsteins LTD שסיפקה שירותי 
ניהול וייעוץ של תחומי התקשורת וה- 

Security במסגרתה סיפק שירותים וניהל 
פרויקטים מורכבים במצבי משבר עם משרד 
הבטחון. לאחר מכן פנה לעשייה הציבורית 

והתמודד לתפקיד מזכיר קיבוץ כפר עזה, 
נבחר ומילא את התפקיד בהצלחה עד 

שנת 2015. משם המשיך לפעילות עסקית 
בקיבוצו ושימש כמנהל העסקי של קיבוץ 
כפר עזה ושימש כחבר דיקרטוריון ויו"ר 

דירקטוריון בחברות מובילות במשק.

הבשורות הקשות המשיכו להגיע
״ב-7 באוקטובר כשהתחילה התראת 

צבע אדום הבנו שמשהו קורה. התקשרתי 
להורים שלי לוודא שנכנסו לממ"ד. אבא 

שלי אמר שאמא יצאה החוצה ונפלה. 
איילת אשתי החליטה לצאת אליהם לראות 

מה קרה, היא רצה אליהם וראתה שירו 
באימא שלי. אני נשארתי עם עלמה בתי 

הקטנה, בת 12 וחצי, בממ"ד. וכל העת אני 
בקשר עם אחותי ורד, אשתו של אופיר, 

שנמצאת בית לידי. 
בשעת בוקר מוקדמת זיהינו מחוץ לבית, 
אביב הבן של אופיר ואני, את גופתו של 

אופיר שנורה כשיצא להגן על התושבים. 
הבשורות הקשות המשיכו להגיע, אנשים 

זעקו לעזרה בקבוצות. 
ניסיתי להתקשר לכל מי שאני מכיר בצמרת 

הצה"לית, שיגיעו. בזמן הזה נכנסו לבית 
של נטע שלי בשכונת דור צעיר מחבלים. 
נטע הצליח להחזיק את דלת הממ"ד והם 

עזבו. כעבור שעה חזרו וזרקו רימון לממ"ד 
של נטע וארוסתו אירן. נטע קפץ על הרימון 

ונרצח ומאותו הרגע המשימה שלי הייתה 
להשאיר את אירן בחיים. אירן ניצלה.  
אני זוכר שבאחד הרגעים בשעות אחר 

הצוהריים, עלמה הבת שלי, שראתה שאני 
יוצא כל רגע לדבר בטלפון אמרה לי "אבא 

אני שומעת הכול, אתה יכול להישאר פה 
ולא לצאת". באותו הרגע, אני לא יודע 

מאיפה זה הגיע, תפסתי אותה ואמרתי לה: 
"איבדנו היום הרבה מאוד וזה יכאב לנו 

כל החיים אבל נשאר לנו הרבה מאוד ואני 
בוחר לחיות בשביל מי שבחיים ואני מבטיח 

לך שאני חי בשביל מי שנשאר בחיים״. 
אני חושב ששם ברגע הזה, החלו לנבוט 

הזרעים להחלטה להתמודד לראשות 
המועצה. ההבנה העמוקה שאם אנחנו 

רוצים לשנות ולהשפיע על העתיד שלנו 
זה בידיים שלנו. בעשיית המעשה. בלקיחת 

האחריות על גורלנו״.

מנהל קיבוץ ללא כל עזרה של המועצה
מה הניע אותך להתמודד על ראשות 

המועצה?
״אחרי האסון הכבד, ולאחר חודש של 

שבעות על בני המשפחה, חזרתי לקהילה 
שלי בכפר עזה, והתגייסתי להוביל את 

תהליך השיקום של הקיבוץ. מתוך העשייה 
הזו הבנתי את עומק המשבר והאתגרים 
שיש היום בכל יישוב במועצה. מצאתי 

את עצמי מנהל קיבוץ ללא כל עזרה של 
המועצה. הבנתי שבלי שנדע לעבוד יחד, כל 

היישובים, לא נוכל להוביל תהליך שיקום 
ובנייה אמיתי ועמוק במועצה. 

לא יכולתי להסתכל על הדברים מהצד, 
הבנתי שכדי להוביל שינוי אמיתי אני חייב 

להיכנס פנימה. זה היה צו 8 של הלב״. 
 מה התוכנית שלך לשיקום הקיבוצים?
״בשבועות האחרונים פרסמתי תוכנית 

עבודה מפורטת שלנו לשיקום וצמיחת שער 
הנגב מהאסון שעברנו. זו התוכנית היחידה 

שהוצגה בבחירות האלה שמתמודדת עם 
כל הסוגיות שעומדות לפתחינו ומתייחסת 

לאתגרים האדירים של שער הנגב לאחר 
האסון. אנחנו נמצאים היום במציאות אחרת 
ונדרשים לתוכניות מסוג אחר. חמש השנים 
הקרובות קריטיות לשיקום. מה שלא נעשה 

בחמש השנים הקרובות יהיה קשה מאוד 

לעשות אחר כך. לכן גם הבחירות האלה כל 
כך דרמטיות. בראש התוכנית שלנו עומד 

נושא שיקום וחיזוק הקהילות ותחום החינוך 
שהוא הבסיס לתקומה. אני מתכוון לטפל 
בנושא הזה באופן אישי. יש לנו הזדמנות 

יוצאת דופן לצמוח מתוך האסון ולחזק את 
שער הנגב דורות קדימה״.

מה הדרישות שלך מהממשלה?
״קודם כל להחזיר הביתה את כל החברים 

שלנו שנמצאים עדיין בשבי חמאס. את 
זיוי, גלי, דורון, אמילי, קית', עמרי וצחי 
ו-94 החטופים הנוספים. הנגב המערבי 
הופקר ב-7 באוקטובר ומאז ועד היום 

ממשלת ישראל נמנעה מלקחת אחריות 
לאסון. יש פה שאלה בסיסית של אחריות 
וסמכות. זה הבסיס לשיקום האמון שלנו 

מול המדינה. לצד זאת, חייבת לקום ועדת 

חקירה ממלכתית בלתי תלויה שתחקור את 
שרשרת המחדלים שקדמו לאסון והמחדלים 

באסון עצמו שבו הופקרו לגורלם אלפי 
אזרחי המדינה״.

מה התגובות שקיבלת מהתושבים ומה 
הציפיות שלהם מהמועצה?

״אנשים אומרים לי, 'אנחנו שמחים שאתה 
מתמודד. זה מעורר תקווה'. בשנה האחרונה 

כל קהילה וקהילה בשער הנגב פעלה 
לבדה. זו תחושת בדידות נורא גדולה 
במועצה שאחד המאפיינים שלה היא 

קהילתיות. את התחושה הזאת של 'הביחד', 
של קהילתיות זה משהו שחייבים להחזיר 

וגם את התקווה".

זה הזמן להעביר את המקל
״הסקרים שאני מחזיק מראים שאני 

המועמד המוביל ונירה אחריי ויוסי הרחק 
מאוד מאחור. יוסי עשה כמיטב יכולתו 

בשנה החולפת אבל זה הזמן להעביר את 
המקל. זה מה שהציבור רוצה. זו משימה 

משותפת לכולנו ואני כראש המועצה הבא 
אפעל ללא אגו וחשבונות קטנים וכל מי 
שיהיה מוכן להפשיל שרוולים יהיה לו 

מקום לסייע. 
לגבי איחוד כוחות, זה לא על הפרק. אני 
אומר בפשטות, אני לא עוסק בפוליטיקה 

ובדילים. מתוך האסון האישי אני רואה 
בתפקיד הזה שליחות. יוסי, נירה ואני, 

אנשים שונים, עם סגנון שונה וניסיון שונה. 
אני מעמיד את עצמי לבחירה עם הניסיון 

שלי והתוכניות שלי״.

אורי אפשטיין. "איבדנו הרבה מאוד וזה 
יכאב לנו כל החיים״ | צילום: אלעד גוטמן

אופיר נרצח, והשאיר אחריו 
וואקום מנהיגותי וניהולי שבמשך 
שנה שלמה לא התמלא. הבנתי 

שתהליך השיקום לא יוכל 
להתקיים בלי הנהגה מועצתית 

שתוכל להוביל אותו
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יוסי קרן: להוביל את המועצה בימיה הקשים ביותר
יוסי קרן )55( מכהן כממלא מקום ראש המועצה מאז הירצחו של אופיר ליבשטיין במתקפת הטרור ב-7 באוקטובר. 

הוא גר בברור חיל, נשוי לאביבה, מנהלת תיכון ואב ליריב וערן, שבימים אלה לוחמים במילואים בגזרות השונות

24 שנים הקדיש יוסי לתחומי 
הביטחון בשירות המדינה ובעשר 

השנים שקדמו למלחמה כיהן כחבר 
מליאה ובחלקן כסגן ראש המועצה. 

בנוסף כיהן כיו"ר אגודת קיבוץ 
ברור חיל. 

את בוקרו של 7 באוקטובר התחיל 
בהתכתבות עם אופיר על הירי 

הבלתי פוסק. התכתבות שנקטעה 
כשיצא אופיר להגן בגופו על כפר 

עזה. "בשעות הבוקר המוקדמות 
קיבלתי טלפון ממנכ"ל המועצה 
לשעבר שהודיע לי שעקב מותו 

של אופיר, חברי הטוב והאהוב, אני 
המועמד למלא את מקומו. לא היה לי 
ספק כי בתוך הקושי העצום, זה הזמן 

לקחת את המושכות ולהיות שם 
עבור המועצה והתושבים. התגייסתי 

מיד והגעתי לקיבוץ רוחמה, שם 
התכנסו חלק ממנהלי המועצה על 

מנת לנהל את פעילות המועצה. זה 
היום הקשה בחיי, שבו בן רגע הפכתי 

לממלא מקום ראש המועצה. 
מאותו רגע לא הסתכלתי לאחור 

ונכנסתי לתפקיד, בענווה, בצניעות 
עם תחושת שליחות אדירה. אני 
לא יודע אם יש אח ורע ודוגמה 

נוספת לכניסה לתפקיד בסיטואציה 
כה קשה, כשהטבח עוד מתנהל 

ותושבינו מחפשים סיוע ועזרה בתוך 
חושך שלא נגמר״.

מה הניע אותך להתמודד על 
ראשות המועצה?

״בשנה האחרונה ומהרגע שאופיר 
נהרג, קיבלתי על עצמי להוביל את 

המועצה בימיה הקשים ביותר, זו 
הייתה שנה מאתגרת. לצד האובדן 

והטראומה שחווינו כאן בעוטף, 
הייתה לנו משימה לייצב את המועצה 

ולהתחיל בהליך שיקום משמעותי 
לצד פעילות פיתוח, לטובת התושבים. 

מאוד מאתגר להיכנס לתפקיד ראש 
המועצה ברגעים הקשים ביותר לאזור 

מאז ומעולם, אך תחושת השליחות 
היא שמובילה אותי. יחד עם עובדי 
המועצה המסורים, עמדנו ביעדים 

שהצבנו לנו לשנה זו ואני רואה 
בתפקיד ראש המועצה כמשימת 
חיי. אהבתי למקום, לשער הנגב, 

היא שמובילה אותי ואת רצוני לנצח 
בבחירות, ולהמשיך להוביל את 

המועצה לחזור להיות המקום הטוב 
והנעים ביותר בעולם. 

שער הנגב אינה שלמה ללא חטופינו 
שעדיין לא שבו ונמשיך לעשות הכל 

כדי לראותם בבית. אני רואה את 
התושבים הרבים שמגיעים מדי מוצ"ש 

לעצרת השבועית למען החטופים 
ומדבר יום יום עם מקבלי ההחלטות 

בירושלים ודורש לעשות הכול להשיב 
אותם לביתם בעוטף כאן ועכשיו. זו 

משימה קדושה וגם על ראש המועצה 
מוטלת החובה לפעול בכל הדרכים 

האפשריות כדי שישובו הביתה״.  
 מה התוכנית שלך לשיקום 

הקיבוצים?
״בניתי יחד עם שותפיי לדרך תוכנית 
עבודה משמעותית לשיקום הישובים 

שנפגעו, הכוללת גם מבט על הפיתוח 
העתידי, תוך שמירה על המרקם 

הקהילתי-חברתי שלנו. אני קשוב 

לאתגר הקשה לשוב לשגרת חיים 
ביישובי המועצה, ובמקביל מתכנן 

לקדנציה הקרובה הגשת תב"עות 
לצמיחה וגדילה של כ-500 בתי אב 

בכל יישוב, על פי רצונו ויכולתו של 
כל יישוב. בנוסף על כך, פיתוח של 
150 דונם לתעשייה בכל יישוב כדי 
להרחיב את המגוון התעסוקתי וכן 

השקעה מאסיבית בחינוך החברתי. על 
המועצה להשקיע תקציב משמעותי כדי 

להוזיל את עלויות החינוך המוטלות 
כרגע על ההורים. ברמת הביטחון, 

בכוונתי להגדיל את כיתות הכוננות 
ולאפשר להם את ההצטיידות הנדרשת 

כדי לחזק את הביטחון ואת תחושת 
הביטחון״. 

מה הדרישות שלך מהממשלה?
״בשבועות הראשונים למלחמה עמדנו 

לבד והתמודדנו, לא הייתה ממשלה 
בישראל. לאחר זמן לא מבוטל 

התחלנו לקבל שיתוף פעולה מצד 
המשרדים בירושלים, אך ההבנה של 
המצב לא חלחלה עמוק במסדרונות 
משרדי הממשלה, אפילו היום. עד 

היום אני נדרש להיאבק על תקציבים 

משמעותיים לשיקום ופיתוח כיוון 
שהבירוקרטיה חונקת. אני מקדיש זמן 

רב לעבודה מול הממשלה ומגיע פיזית 
לכל פקיד, מנכ"ל ושר על מנת לוודא 

ששער הנגב תקבל את התקציבים 
המשמעותיים ביותר לפיתוח פרויקטים 

שיצעידו את המועצה קדימה. בניתי 
סל דרישות משמעותי מממשלת 

ישראל לטובת שער הנגב ואני אעשה 
הכול כדי להשיג אותו. אגיע לכל 
מקום, לכל פגישה ואיאבק על כל 

החלטת ממשלה, חקיקה או תקצוב 
שישפיעו על עתידנו כאן״.   

קורא לאיחוד כוחות
יוסי מקבל חיזוק גדול מהתושבים 

"שרואים את העשייה ואת החזון 
להמשיך לעשות טוב לשער הנגב. אין 

ספק שיש גם הערכה על ההירתמות 
והעבודה הרבה של המועצה בשנה 
האחרונה לטובת סיוע לכל תושב 

ולכל קהילה. עבדנו בכוחות משותפים 
מסביב לשעון כדי להשיב את 

התושבים לביתם באופן בטוח ונוח, 
ולצד זאת, להביט קדימה, לעתיד 
המקום ולשאוף לחזרה של כולם, 

לשיקום ופיתוח איכות החיים כאן״. 
אתה ואורי ממשיכים את מורשת 
אופיר ליבשטיין. האם חשבת על 

איחוד כוחות?
״חשבתי על איחוד וקראתי לאיחוד. 

במסגרת תפקידי כמ"מ ראש המועצה, 
אני פוגש מאות אנשים בכל יום שרבים 
מהם שואלים אותי - מדוע אתם רצים 
בנפרד? זה הזמן לאחדות, ואני כל כך 
מסכים איתם. הצעתי לאורי להצטרף 

אלי כדי שיחד נוביל את המועצה 
קדימה, זה הדבר הנכון לעשות. 

אחדות אינה חולשה, זהו המעשה 
האחראי עבור המועצה שלנו. האתגרים 

העומדים בפני שער הנגב דורשים 
לכידות פנימית. אין לי ספק שבעבודה 
מאומצת לטובת תושבינו, צחוק שמח 

של ילדים עוד ישוב לפאר את מדרכות 
יישובינו״.

יוסי קרן | ״לא היה לי ספק כי בתוך הקושי העצום, זה הזמן לקחת את המושכות ולהיות שם עבור 
המועצה והתושבים״ | צילום: באדיבות המועצה האזורית שער הנגב

זה היום הקשה בחיי, שבו 
בן רגע הפכתי לממלא מקום 

ראש המועצה. מאותו רגע 
 לא הסתכלתי לאחור

ונכנסתי לתפקיד

הצעתי לאורי להצטרף 
אלי כדי שיחד נוביל 

את המועצה קדימה, 
זה הדבר הנכון לעשות. 

אחדות אינה חולשה



ו׳ בחשוון תשפ״ה 1807.11.24 בחירות במועצות האזוריות

נירה שפק: באה מהפוליטיקה
היא הייתה מועמדת והפסידה לאופיר ליבשטיין בבחירות למועצות המקומיות ב-2018, והציגה את מועמדותה שוב בבחירות שהיו 
אמורות להתקיים אי אז לפני שהפציע 7 באוקטובר לחיינו. חברת הכנסת לשעבר )"יש עתיד"( אל"מ )במיל'( נירה שפק מכפר עזה 

מתמודדת על ראשות מועצת שער הנגב

״לוחמת עם הישגים" הוא לוגו 
הבחירות של נירה שפק. במסלול 

ארוך בצה"ל מילאה תפקידי שטח, 
פיקוד והדרכה והתמנתה לשישה 

תפקידי ליבה כאישה הראשונה 
בצה"ל. 

היא בעלת תואר ראשון בכלכלה 
ולוגיסטיקה מאוניברסיטת בר-אילן 

ותואר שני במנהל ומדיניות ציבורית 
מאוניברסיטת בן-גוריון.

עם סיום שירותה הצבאי ב-2010, 
הקימה חברה לפיתוח הנגב המערבי 

והייתה מנכ"לית-שותפה. עברה 
למשרד הביטחון כיועצת בכירה לשר 

להגנת העורף ומרצה למנהיגות. 
לאורך כל השנים הייתה בשירות 

מילואים פעיל. 
36 שנים עוסקת נירה בפעילות 

ציבורית ענפה, חברה בפורומים 
שונים ואף משמשת ציר בקונגרס 

הציוני. מאז 2014 היא חברת מפלגת 
"יש עתיד" וראש התנועה בנגב 
המערבי, בבחירות לכנסת ה-24 

הוצבה במקום ה-17 ונבחרה לכהן 
כחברת כנסת.

״במסגרת הפעילות הפרלמנטרית 
שלי כיהנתי כחברה בוועדות החוץ 

והביטחון, בוועדת הכספים, בוועדה 
לענייני ביקורת המדינה ומוניתי ליו"ר 

ועדת המשנה למוכנות העורף של הכנסת 
ולחברה בוועדה המשותפת לוועדת חוץ 

וביטחון וכספים. 
עמדתי בראש השדולה למען חיזוק עוטף 

עזה, קידום וחיזוק הפריפריה, השדולה 
למען החקלאות והביטחון התזונתי, 

השדולה למען צמצום פערים בחינוך – 
מרכז פריפריה, השדולה לצמצום תורים 

ברפואה בפריפריה, השדולה למען 
השבויים והנעדרים, השדולה לבחינת 
קידום נשים במגזר הציבורי והשדולה 

לקידום ענף המסעדנות בישראל.
במסגרת כהונתי כחברת כנסת קידמתי 

וחוקקתי מספר חוקים, כאשר הבולט 
בהם הוא חוק סיוע לשדרות וליישובי 

הנגב המערבי שמטרתו להאריך את 
הטבות המס לתושבי עוטף עזה בארבע 

שנים נוספות )תקציב של 90 מיליון 
שקלים(. בנוסף הובלתי את המאבק 

למתן וטיוב פיצויים ליישובים צמודי 
וסמוכי גדר בגין מבצע 'שומר החומות' 

)6 מיליון שקלים(״.

לפחד יש טעם וריח
ב-7 באוקטובר הייתה בממ"ד ביתה, 

"היום שבו הבנתי שלפחד יש טעם וריח. 
הרגשתי כל כך חסרת אונים ונשבעתי 

לעצמי שאם אני יוצאת מכאן בחיים, 
אעשה הכול כדי לא להרגיש כך שוב 
לעולם! הבנתי שיש לי משימה לנסות 

להציל את החברים והחברות שלי 
בקיבוץ. התקשרתי לכל מי שאני מכירה 

כדי להביא כוחות לקיבוץ, ובמקביל 
פתחתי חמ"ל למענה לפניות שהגיעו 
אלי: אימא ששואלת איך מצילים את 

הבן שלה במסיבה, אישה שמבקשת עזרה 
לבעלה הפצוע". 

נירה יצאה לזהות חברים ושכנים, 
"לחפש סימנים מוכרים כדי להפסיק 

את אי הוודאות ולאפשר ליקרים להם 
להתאבל. לענות לטלפונים של אלו 

שמחפשים את יקיריהם ולא להיות זו 
שמבשרת להם את הרע מכול, כי צריך 
לעשות זאת בצורה מסודרת ואחראית.
ה-7 באוקטובר שלי זה להיפרד מכל 

אחת ואחד שנרצחו ולהבטיח להם 
לעשות הכול, למען הדברים שידעתי 

שחשובים להם, למען המשפחה שלהם, 
למען כולנו. זה להבין שאם שרדתי את 

כל זה ועברתי את הימים שאחרי על מה 

שנעשה בהם, אין לי את הפריווילגיה לא 
להשתמש במה שניחנתי בו. זה כנראה 
הציווי שלי שאותו אני מקבלת ביראת 

כבוד. ה-7 באוקטובר שלי היא התקווה 
והאמונה שיהיה טוב״.

מה הניע אותך להתמודד על 
ראשות המועצה?

״אנחנו במצב פגיע ורגיש שדורש מענה 
מהיר, מקצועי, שמביא פתרונות של כאן 

ועכשיו ויודע להסתכל קדימה. 
אני ביטחוניסטית ואפעל כדי לשפר את 

מרכיבי הביטחון. אני תכלס, מעשים, 
רואה כל אחד ואחת, ורואה תהליכים, 
אכפת לי ואני כואבת את שעברנו ולא 

מאבדת תקווה. 
אני יודעת איך נראית הקהילה בארז 

ואיך ברוחמה, מה צריכים ביכיני 
ומה מבקשים בדורות, מתי שמח 

בברור חיל ומה יעשה שם עוד יותר 
שמח, מה מייחד את נחל עוז ואיזה 

פרויקטים רוצים באור הנר, אני יודעת 
כמה חשוב לכולם החינוך וביטחון 

ותשתיות, ושתהיה לנו תרבות ורווחה 

ומענה לאנשים עם צרכים מיוחדים וגם 
תוכניות לגיל השלישי ועוד.  

אני מכירה את הרמה המוניציפלית, את 
משרדי הממשלה, את החוקים והתקנות. 

הובלתי ארגונים במשבר והניסיון הזה 
הכרחי. במשך חודשים השתמשתי בידע 
שלי כדי לתת מענה לאלו שהיו זקוקים 
לו ובמקביל ליוויתי תהליכים, מתווים 

ותקציבים שיש לממש בתוכנית החומש 
למועצה. אני מכירה מצוין את מנהלת 
תקומה ואדע להוביל איתם תהליכים, 
ובעיקר כי אני אוהבת את שער הנגב 
והתושבים, זה הבית בו בחרתי לבנות 

את השבט שלי שכבר מצמיח דור 
שלישי״.  

מה התוכנית שלך לשיקום הקיבוצים? 
״תוכניתי מפורטת במצע 11 הנקודות 

שגובש בשיתוף מאות מתושבי המועצה 
במשך שנתיים ומבוסס על תוכנית 

כלכלית חמש שנתית. בכוונתי להקדיש 
את כל מרצי וכוחי לקידום 11 נושאי 

הליבה האלה. בראש סדר העדיפות 
טיפול בקהילות וביישובים אשר נמצאים 
במצב משברי אחרי 7 באוקטובר, הפיצול 
והעקירה מבתיהם למעלה משנה והצורך 

ליצירת חברה וקהילה בריאה ופעילה. 
מענה ליצירת ביטחון ומוגנות תוך 

שקיפות, שיתוף ומנהל תקין״.
מהממשלה היא דורשת "ראשית ולפני 
הכול להחזיר את החטופים והחטופות 

כי זמנם אוזל. ולתת לנו את הכלים 
והתשתית להחזיר לנו את שאבדנו 

ולאפשר לנו תהליכי ריפוי, בניין 
ופיתוח״.

אילו תגובות קיבלת מהתושבים?
״חיבוק, תקווה ואמונה שאני האישה 

הנכונה להנהיג את המועצה, אני לוחמת 
והם מחפשים את מי שילחם עבורם. אני 
מקבלת רוח גבית, תמיכה ושותפות ואני 
מלאת הכרת הטוב על השותפות הזו כי 

רק ביחד נצליח״.

 נירה שפק. "ב-7 באוקטובר התקשרתי לכל מי שאני מכירה כדי להביא כוחות לקיבוץ" |  
צילום: זוהר שפק

 אני האישה הנכונה להנהיג 
 את המועצה, אני לוחמת

והם מחפשים את מי שילחם 
עבורם. אני מקבלת רוח גבית, 

 תמיכה ושותפות ואני
 מלאת הכרת הטוב על

השותפות הזו כי רק ביחד 
נצליח
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לא זו הדרך הראויה לנו
חשד להפרת חוק מימון הבחירות כנגד נירה שפק הופנה לבדיקת מבקר המדינה

״ברוב ההחלטות שקיבלתי אחרי 7 באוקטובר אי אפשר היה להגיע לקונצנזוס״
ראש המועצה המכהן גדי ירקוני מנירים פרש מהתמודדות על ראשות המועצה האזורית אשכול

אם במועצה האזורית אשכול החליטו 
המועמדים להסיר את מועמדותם ולתמוך 
במועמדת יחידה )ראו מסגרת למטה( הרי 
שבמועצה האזורית שער הנגב מתלהטות 

רוחות הדרום.
במכתב שנשלח למבקר המדינה בשבוע 

שעבר בשמו של אורי אפשטיין, מועלים 
חשדות להפרת חוק מימון הבחירות 

והתנהלות פסולה של המתמודדת 
נירה שפק, כמו גם בקשה לבדיקה מעמיקה 

של כל הוצאות קמפיין הבחירות של 
שפק. "החוק מחייב פתיחת חשבון ייעודי 

לבחירות" נמסר מסביבתו של אפשטיין, 

"זו שקיפות בסיסית ועמידה בחוק 
הבחירות. לשפק אין חשבון ייעודי 

כמתחייב והמכתב למבקר המדינה נועד 
לתקן את המצב״.

שקר גס עטוף בצלופן
שפק בתגובה פרסמה בדף הפייסבוק 

שלה: "עצוב לי דווקא שהמתמודד הזה, 
במו ידיו, יוצר שסע וקרע בתוך הקהילה 
שלנו. הרי מה בעצם הוא מנסה לעשות? 

הוא מפיץ שקר גס עטוף בצלופן של 
טיעונים משפטיים לכאורה, קושר אותם 

בקריאה לפתיחת חקירה משטרתית, מפיץ 

את המכתב במסווה של מסמך משפטי 
בתפוצה רחבה ביותר, בתקווה שבסופו של 

דבר הקהילה שלנו תוקיע ותכפיש אותי 
 ותימנע ממני להתמודד בבחירות.

השימוש במכתב עליו חתום עורך דין, 
ולא המתמודד בעצמו, לצורך הפצת 

שמועות ויצירת שמועות בתקווה שהשיח 
יחלחל אט אט ויהפוך לעובדה מוגמרת, 

ידוע ומוכר היטב בעולמות הספינים 
 הפוליטיים.

אני יודעת שמי שמתחיל בקו כזה, 
ממשיך בו. אני מאמינה שבקרוב ייצאו 

פרסומים שונים שיעסקו בהקטנות 

מגדריות, ויימשך מסע הדה-לגיטימציה 
והקטנת העשייה רבת השנים שלי, אל 

מול התנסות שתיעטף במסווה של 
מקצועיות לכאורה - וחבל שכך. לא זו 

הדרך הראויה לנו. לא זו הדרך להתמודד 
עם כוחי העולה והתומכים והתומכות 

שמצטרפים אלי״.
מסביבתו של אפשטיין נמסר כי המכתב 

נשלח למבקר המדינה ולא לתושבי 
המועצה מתוך מטרה שהמצב יתוקן 

ויפתח חשבון ייעודי כנדרש בחוק, וכי 
יש ציפייה שכל המועמדים ינהגו בניקיון 

כפיים. 

בעוד במועצה האזורית שער הנגב 
נאבקים על ההנהגה, במועצה 

האזורית אשכול נשארה מתמודדת 
יחידה, מיכל עוזיהו מעין הבשור, 

לאחר שהמתמודדים האחרים הודיעו 
על הסרת מועמדותם, בהם גם ראש 
המועצה המכהן, גדי ירקוני מנירים. 

״ההחלטה הזאת נפלה אצלי קצת 
אחרי 7 באוקטובר", אומר ירקוני, 

"כבר באותו יום התחלתי להבין את 
כובד הגורל שנחת עלינו, והחלטתי 

באותו רגע שאין יותר פוליטיקה 
פנימית אצלנו. לאחר מכן כשראיתי 

אילו החלטות צריך לקבל, ואיזו שנה 
הולכת לעבור עליי בעקבות דחיית 

הבחירות לראשות המועצות בקו 
העימות, החלטתי כבר בשלב מוקדם 

שזה לא מתאים שהמועצה תתעסק 
במערכת בחירות במהלך השנה 

הזאת, ושאני באופן אישי לא מתכוון 
להתמודד בבחירות הבאות, בגלל שעד 

שיהיו בחירות נצטרך לקבל החלטות כל 
כך קשות ומורכבות ולא תמיד בהסכמה 

רחבה, ואני לא רוצה שיגידו שהנחו אותי 
כוחות ושיקולים אחרים מלבד השיקולים 

הענייניים. הגישה הזאת הוכחה כנכונה 
מכיוון שברוב ההחלטות שקיבלתי אי 
אפשר היה להגיע לקונצנזוס. אלו היו 

החלטות שהתקבלו במצב שבו האנשים 
היו, והם עדיין, במערבולת של סערת 

רוחות, ואני חושב שאין החלטה שקיבלתי, 
שיותר משליש מתושבי המועצה חשבו 

שהיא נכונה״.

למשל? 
״החלטות מתי לחזור לקיבוצים, איך 

לחזור, איזה בית ספר לפתוח, איך לפתוח 

את הלימודים, איך לחלק את ההטבות 
ליישובים ועוד. כמעט בכל החלטה 

שקיבלתי לא יכולתי ליצור רוב שיתמוך 
בה, בגלל שיש המון שיקולים והמון 

אנשים שכל אחד מהם ראה את השיקול 
הצר שלו. אני חושב שעשיתי נכון. אחרי 
שנה כל כך מתישה, אני חושב שזה טוב 

שאני אסיים את תפקידי ומישהו אחר 
יבוא להמשיך את המלאכה המרובה״.        
ירקוני נבחר לראשות המועצה האזורית 
אשכול ב-2015 בעקבות בחירתו לכנסת 

של חיים ילין, ראש המועצה הקודם, 
והוא נבחר שוב לראשות המועצה 

בבחירות 2018. עד לפרישתו בבחירות 
הקרובות הוא יכהן בתפקיד למעלה 

מתשע שנים.

כולם החליטו לתמוך
לפני 7 באוקטובר 2023 התמודדו על 

ראשות המועצה מלבד ירקוני, תמר 
קדם-סימן טוב מקיבוץ ניר עוז שנרצחה 

בטבח שהיה בקיבוצה, דודי אלון ממושב 
יתד שהוא סגן ראש המועצה, עופר 

מימון ממושב יבול שהיה מנהל החברה 
הכלכלית של המועצה, ומיכל עוזיהו מעין 

הבשור שהייתה עוזרת ראש המועצה 
והיא מנהלת המרכז הקהילתי. בבחירות 

שייערכו בקרוב החליטו כולם לתמוך 
בעוזיהו כמתמודדת יחידה. עוזיהו תהיה 

האישה השנייה שתכהן בתפקיד ראשת 
מועצת אשכול, ותיכנס לתפקידה רק 
לאחר ששר הפנים משה ארבל, יכריז 

ב-19 בנובמבר באופן רשמי על היבחרה 

לתפקיד. לצידה מיועד לתפקיד סגן ראש 
המועצה ליאור דפנר מקיבוץ גבולות.

סדר היום השתנה
לפני 7 באוקטובר, כשירקוני עדיין 
התמודד על כהונה נוספת בראשות 

המועצה, הוא אמר שהוא רוצה להשלים 
מספר יוזמות שבהן החל. "את המפעל 

לייצור חשמל מזבל אורגני ביתי אני 
מסיים", הוא אומר, "וטיפלתי בשנה 

האחרונה בעוד כמה פרויקטים ובהם 
המפעל הסולארי, המרכז המסחרי 

שמתחיל להיבנות ומנחת מטוסים. 
אבל סדר היום שלנו השתנה. מ-7 

באוקטובר הדבר החשוב ביותר הוא 
השיקום והחזרה של התושבים, ואחרי 

זה הפיתוח והצמיחה. זה סדר יום 
אחר לגמרי. אנחנו צריכים להכין את 

הקהילות לחזרה, כשיש לנו עשר 
קהילות שעוד לא חזרו הביתה, ומתוכן 

שמונה שלא יחזרו בשנה וחצי הקרובות. 
לכן נתעסק עכשיו יותר בשיקום ואחר 

כך בפיתוח. מעולם לא חשבתי שאני 
אסיים את כל העבודה. לכולנו יש 

מחליפים, והבאים אחריי יסיימו את 
הדברים שאני התחלתי״.         

זה סדר יום אחר לגמרי. אנחנו 
צריכים להכין את הקהילות לחזרה, 

כשיש לנו עשר קהילות שעוד לא 
חזרו הביתה, ומתוכן שמונה שלא 

יחזרו בשנה וחצי הקרובות

גדי ירקוני. כבר באותו יום התחלתי להבין את כובד הגורל שנחת עלינו
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המידע המתפרסם במדור זה הוא מטעם מטה התנועה הקיבוצית

קרן קמ"ע של התנועה הקיבוצית 
המעניקה ערבויות לקיבוצים 

ולחברי קיבוצים נחלצת לסייע 
למילואימניקים חברי קיבוץ הנוטלים 

הלוואת שיכון בערבות קמ"ע.
הקרן מעניקה הנחה על ערבויות שהיא 

מעמידה לחברי קיבוצים ששירתו 
במלחמה בכוחות הביטחון והמשטרה, 

ונדרשים למימון בנקאי ללקיחת 
משכנתא או רכישת בית, או אף 

לשיפוץ ביתם בקיבוץ. ההנחה לזכאים 
וזכאיות היא בשיעור של 30 אחוז מדמי 

הטיפול בסכום הערבות על עסקה עם 
בנקים שנמצאים בהסדר מתן ערבויות 
עם קמ"ע – המזרחי, לאומי, הפועלים 

או מרכנתיל. 
בקמ"ע מסבירים שדמי הטיפול 

לחברי קיבוצים הוא 0.3 אחוז מסכום 
המשכנתא )סכום בטל בשישים 
כשמחלקים אותו לאורך תקופת 

ההלוואה(, זאת לפני הנחה של 30 אחוז 
המוצעת כעת. בקרן קמ"ע המנוהלת 
על ידי התנועה הקיבוצית מסבירים 

את הצעד ברצון לסייע כמה שאפשר 
למשרתי המילואים, העומסים על גבם 
נטל גדול מאז תחילת המלחמה, ואף 

משלמים מחירים אישיים, משפחתיים 
ועסקיים כבדים מתוך אמונה ומחויבות 

להגן על המדינה, על ביתם האישי 
והקיבוצי, ולסייע ביעדי המלחמה של 

החזרת החטופים הביתה והחזרת תושבי 
הצפון והנגב המערבי בביטחון לביתם.

קרן קמ"ע הוקמה לפני יותר מעשור 
במטרה לסייע לקיבוצים ולחברי 

קיבוצים בקבלת מימון לפרויקטים של 
פיתוח וצמיחה. הקרן מספקת ערבויות 

ומסייעת בכך לקיבוצים ומשפחות 
חברים לקבל מימון בתנאים משופרים.
יעזרו לכם: אילה חדד 052-7455331, 

אתי פלקסר 052-4899261

מאות צעירים הצטרפו בשנה 
האחרונה ליוזמת "הקיבוץ הנודד", 

שמובילה התנועה הקיבוצית מאז 
חודש ינואר. היוזמה נולדה מהצורך 

של קיבוצים שפונו אחרי 7 באוקטובר 
ושענפי החקלאות בהם נותרו עם 

מעט מדי ידיים עובדות, להמשיך את 
העבודה השוטפת בענפי החקלאות, 

בכדי שלא תרד לטמיון ההשקעה הרבה 
שנעשתה לפני כן. התנועה נרתמה 

לעזור להם להצליח בכך.
בשלב הראשון השתלבו הצעירים 

שנרתמו בקהילות בנגב המערבי. הם 
עבדו בחקלאות ובעבודות נוספות, חיו 

ביחד כקהילה קטנה, ונהנו ממגורים 
בקיבוץ המארח. אחת לכמה שבועות 
התחלפה קבוצה ובאה קבוצה חדשה. 

לפני כחמישה חודשים נדד הגרעין 
לצפון, לסייע גם לקיבוצי ומושבי חבל 

הארץ זה, המטווח מלבנון. הם סייעו 
בעבודות חקלאות בקיבוצים, גרו ביחד 

והשתלבו בהווי הגלילי. 
כעת חוזרים החברים לדרום, אל קיבוץ 

מפלסים, שהיה גם תחנתם הראשונה 
בנגב המערבי, והם מזמינים אתכם 

להצטרף אליהם. אז אם אתם רוצים 
לתמוך בשיקום הנגב המערבי, חולמים 

להשתלב בקהילה צעירה ותוססת 
או פשוט לחיות ולעבוד עם צעירים 

כמוכם ולעשות מעשה משמעותי 
– מוזמנים להצטרף לכמה שבועות 

 ל"גרעין הנודד". כל הפרטים 
מחכים לכם ב-

hakibbutz-hanoded.com

הצטרפו אלינו, ובואו להיות 
חלק מהשיקום: בשבוע החולף 

סיימו מעל 50 חברים וחברות מערים, 
קיבוצים ומושבים מכל רחבי הארץ, 
פעילות התנדבות בבניית פרגולות 

לטובת חברי קיבוץ בארי שעברו 
להתגורר זמנית בקיבוץ חצרים, עד 

החזרה הביתה, לבארי. 
גם הפרויקט הזה מובל ומנוהל על 

ידי חמ"ל ההתיישבות והמשימות של 
התנועה הקיבוצית, שעיקר פעילות 

המתנדבים שהוא רותם נעשית 
בקיבוצים המפונים. 

פרויקט נוסף בקיבוצי מועצה אזורית 
אשכול יצא לדרך השבוע - טיפול 

והכנה של גני הילדים בקיבוץ סופה, 
לקראת חזרתם המתקרבת 

של הילדים.
אנחנו מזמינים אתכם ואתכם להצטרף 

לאלפי המתנדבים שכבר לקחו חלק 
בחודשים האחרונים באחת או יותר 

מפעילויות השיקום המבוצעות במסגרת 
חמ"ל המשימות התנועתי, ולתרום 

לשיקום העוטף. 
הדרך הנוחה ביותר להצטרף היא באתר

 hamal-tkz.co.il

למלא את החסר
מערכות החינוך במרבית הקיבוצים 

פועלות בחוסר של כוח אדם. זה 
נכון ביתר שאת לקיבוצים המפונים 

ולקיבוצים שלא פונו אך נמצאים קרוב 
לאזור לחימה. אנחנו יוצאים כעת 

לסבב נוסף של איתור אנשי ונשות 
חינוך לטובת המערכות בקיבוצים, גם 

לאור פתיחת מערכות החינוך בצפון 
במרחבים מוגנים. 

חמ"ל משימות והתיישבות של התנועה 
יוצא בגיוס אנשי ונשות חינוך והוראה 
)בתשלום( למגוון תפקידים ומשימות 

למשימת חינוך בקיבוצי הצפון. ההצעה 
להצטרף נכונה כמובן גם לאחת 

ממערכות החינוך של קיבוץ בדרום, או 
בכל מקום אחר. 

מוזמנים להצטרף דרך אתר החמ"ל
hamal-tkz.co.il

צעירים מסייעים בעבודת החקלאות במטעי הצפון והדרום. ויש גם הווי

מתנדבים מכינים ציוד לחברי קהילת בארי בחצרים

מסייעים למילואימניקים 
ולכוחות הביטחון

קרן קמ"ע מעניקה הנחות על ערבויות לשיכון חברי קיבוצים

נודדים חזרה לשדות הנגב 
המערבי

״הקיבוץ הנודד", צעירים העובדים בחקלאות, 
מסיים במטעי הצפון וחוזר לקטיף בדרום

משקמים למשקים
חמ"ל ההתיישבות והמשימות התנועתי מסייע בשיקום ובחינוך 

ומחפש מתנדבים נוספים
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יומן הישרדות 
 טל מצליח מטיבה להמחיש בתערוכתה הקרויה באופן אוקסימורוני "קישוטי מלחמה" את האימה והבעתה שחוותה

ב-7 באוקטובר, עת הסתתרה בגפה בממ"ד ביתה בכפר עזה במשך 20 שעות
שוש גרץ

את הציורים לתערוכה 
ציירה טל מצליח 
בחודשים שלאחר אירועי

7 באוקטובר כשהיא מנותקת 
מקיבוצה ומחומרי היצירה 

המוכרים לה. בציוריה 
בתערוכה – בהם המירה את 

צבעי השמן והעץ הלבוד 
בצבעי אקריליק על בד - היא 

חוזרת לצייר ציורים קטני 
ממדים: פורמט שאפיין את 
רישומיה וציוריה בתחילת 

דרכה האמנותית, אקט שעשוי 
להצביע על רצונה לשוב 
ולעגון בנמל האם המוכר 

והבטוח. אלו ציורים דחוסים, 
עזי צבע ומבע שבדומה לשם 

התערוכה אורגים ושוזרים 
יחדיו צבעוניות לעיתים 
עולצת עם תכנים קשים 

לעיכול; ציורים שבמרביתם 
נשמרת קומפוזיציה סדורה, 

סימטרית אנכית, שניתן 
לפרשה כהגנה נגד הכאוס, 
כנגד ההצפה בתחושות של 

אימה ופחד וכנגד הסכנה 
הקיומית בה הייתה נתונה 
האומנית. הציורים נדמים 

לשטיח עתיר דגמים המאוכלס 
בדמויות חמושות ובדמותה 

של האומנית. 
הדגמים בציוריה חוזרים על עצמם 

ובינותיהם משתבצים תיאורים 
סכמתיים, תמציתיים ותבניות מוסכמות 

הלקוחות מעולמות תוכן מגוונים 
כדוגמת אימוג'ים של פנים או כאלה 

השכיחים בציורי קומיקס. בין יתר 
התבניות המוסכמות הללו ניתן למצוא 

תיאור של רובים, אקדחים, חרבות, דגמי 
פיצוצים, שריפות, כפות ידיים ורגליים. 

לעומת זאת, מבין כלל הדמויות 
המצוירות, דמותה של האומנית זוכה 
לחריגה מתיאור סכמתי הנע לקראת 

תיאור מפורט וריאליסטי יותר. 

״הם מקיפים אותי מכל מקום״
הציורים נדמים ליומן הישרדות, 

ליומן מלחמה שמחד הוא מאד אישי 
ופרטי, ומאידך ציבורי, כזה המשקף 
מקצת מהזוועות והתחושות שעברו 

על כלל חברי קיבוץ כפר עזה. בכל 
ציור בתערוכה האמנית משלבת בכתב 

ידה משפט לקוני שונה החוזר על 
עצמו שוב ושוב כמנטרה שתפקידה 

הפסיכולוגי להפחית, לעמעם ולאלחש 
את הרגישות לתוכנו )תהליך המכונה 

דסנסיטיזציה(. ליקוט המשפטים 
השונים יחדיו יוצר טקסט בסוגת 

זרם התודעה; תודעה שאליה חלחלו 
רעשי הירי, הקולות והצעקות בערבית 

של הרוצחים מהנוח'בה ואת שנכתב 
בקבוצת הוואטסאפ של קיבוצה; 

משפטים המשקפים את פחדיה 
וחרדותיה ודרכי התמודדותה עמם. בין 
המשפטים, הנטמעים והנקטעים בתוך 

דגמי הקישוט והופכים אף הם לדגם 
קישוטי, ולכן לא קל לצופה לדלותם 

מרקעם, ניתן לפענח ולקרוא, בין היתר, 
את המשפטים הבאים: "אני רוצה אקדח 

וארפיג'י"; "זה עבר עם 60 סיגריות"; 
"הם מקיפים אותי מכל מקום"; "קולות 
ירי ונפץ בתוך הקיבוץ..."; "לא מזהה 

את הרעשים"; "אללה אכבר"; "מנותקת 
הקשר"; "היה לי בית"; "הרי יצאתי 
חיה". לעיתים המשפטים מתובלים 

בנימה ביקורתית ו/או בהומור מקברי 
- "חוסל בכיר, חוסל בכיר בכיר, 

חוסל בכיר, בכיר, בכיר". "ראש מערך 
הממטרות חוסל״. 

אצבע משולשת כנשק היחיד שנותר בידה
באחד מציוריה שצויר בשנת 2023, 
על רקע דגם של קשתות אבן בגווני 

האפור-לבן שבחללן דגמי קווים 
מאנכים, קצרים כשמתחתם להבות אש 

כתומות, משוננות או דמויות להבות 
נר, מצוירות במרכז ובחלקו העליון של 
הציור צמד כפות ידיים הפונות במאוזן 

זו כלפי זו כמי שמקיימות את 
הנוהג של הדלקת נרות השבת. 

מתחת לכפות הידיים ובמרכז 
הציור מצוירת דמותה, ככל הנראה 

של האומנית, כשהיא ניצבת 
ואוחזת בשתי ידיה תמרור משולש 

עם סימן קריאה המוצב במהופך 
כשקודקודו כלפי מטה; תמרור 

המסתיר את פניה. סימן הקריאה 
המצוי במרכז התמרור המשולש 

-המתריע על סכנה - יוצר מראה 
של אף סכמתי ופה פעור. כהדהוד 

לסכנה המוקרנת מתמרור 
האזהרה ומלהבות האש, בגדיה 

השחורים של דמות האומנית 
מעוטרים במעוינים ומשולשים 

כתומים. שני מלבנים אנכיים 
זהים תוחמים וממסגרים את 

דמות האמנית מימין ומשמאל. 
על רקעם השחור כותבת האמנית 
– כשכל מילה כתובה בתוך כתם 
תכלת המוקף במסגרת כתומה – 
את המשפטים הבאים, היוצרים 

צימוד מצמרר בין התשוקה 
והכמיהה לשוב ולחוות את החיים 

הטובים והשיגרה לבין הכיליון, 
המוות והשכול: 

״לק ג'ל, לק ג'ל, לק ג'ל, 
הלוויה, הלוויה, הלווי, 

טיפולי פנים, טיפולי
הזכרה, הזכרה הז...״

)וחוזר חלילה(.
יש בתערוכה ציורים בהם האומנית 

מתניידת בקלילות - בין הטרגי להומור 
מחוספס, ילדי וראשוני; בין התרסה 

כדוגמת אצבע משולשת כנשק היחיד 
שנותר בידה לבין אימה ופחד מצמיתים. 

צימוד זה בין הטרגי להומור מצוי בצורתו 
הצרופה והמזוקקת ביותר באחד מציוריה 

משנת 2024 בו היא כותבת: "תמר תוקעת 
נוד זה מסוכן מאוד כל השכנים נכנסים 
למקלטים למי שאין מקלט שיסגור את 
החלון למי שאין חלון שימות מסרחון 

השכנים סתמו את התחת השכן צועק פי 
איזה ריח כעבור 3 ימים תמר בבית חולים 
כעבור 3 לילות תמר בבית קברות כעבור 

3 שנים תמר בעננים". 
טל מצליח, "קישוטי מלחמה", אוצר: 

עמית שמאע, מוזיאון תל אביב 
לאמנות, עד ה-11.1.25

ציור של טל מצליח | צילום: אלעד שריג, באדיבות מוזיאון תל אביב לאמנות
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מוזמנות ומוזמנים לנסות את כוחכם בפתרון התשבצים.
הפתרונות יתפרסמו בגיליון הבא.

בהצלחה ובהנאה,
aaron66co@gmail.com אהרן כהן
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 מאונך  מאוזן 

 (5. חודש ראשון? להפך ) 1 (7,  4. מי ינשור לאור היער? )1

 ( 7. ישי, שהוא למען שיחות הווידאו, מייצר חלבונים )2 ( 3. אסתר יוצאת, חיים חוזר )7

בהרצאתו, כדי שיישאר  . מה יעשה חוקר התורשה 3 (7. נסיכה עם כלי נשק הולנדיים )8
 ( 6מסודר? )

בשדה     אותואפשר לראות   –. קובי לא מעוניין בטובתי 9
(4 ,3 ) 

 (2,  6. יצפין בנחל תרכובת יפה לבריאות )4

 (4,  3) של אלתרמן. בצרפת הנהג מחפש... שיר  5 ( 3. שבר את הקוד, שוב )10

מרוצה כשקרובי שולח לי מסרים סמויים . הוא נראה לא 6 ( 4. בסוף החורף היא ישנה באמריקה )11
(5 ,4 ) 

. בהמשך תראו את המתנה שעזרה לפרחים של מירן  12
(6) 

 (3,  6. תכנית אירוח למשורר חדש ולקצין חוזר )11

 ( 6, 2. יחסלו חלה? לא בסדר, זה יהיה נורא )13 (6. איזה מאפה מתאים למנהל, במידה מסוימת? ) 14

 ( 4, 3. אני נושא תו מחיר ליד שוהם )15 (4קיבוץ ). הזמר חוזר לחפש 16

. חלקים מהשסתום מרכיבים מכשיר שקובע את הסדר  19
(3) 

 (7) . מה שותה יפני קמצן בבית הקפה?17

 (6מאלסקה ) –. הציפור השלישית  18 (4,  3. נחמד ולא שר )20

 ( 4. כד למשקה )21 ( 7מאס בבושם ) הארגנטינאי . הקריקטוריסט 22

  (3. משני צדיו הוא יכול להיות קטלני )23

  (5,  5.לא השקיעו בטיפוחה על בימת התאטרון )24

 

מאוזן:

1.  עם "כל המילים השמחות" הן אלופות 
     בגירוי היצר )5, 6(

7.  סוציולוג ביחידת הדוברות )3(
8.  תקנה בדרום אמריקה בית )7(

9.  נשאו צמח רך בין הרכסים )3, 4(
10. תוספת אבן )3(

11. בוס מהתאטרון היפני – כוכב )4(
 12. על פי להקת גייסות השריון אריה טובע  

)4 ,2(     
14. יכול לפתוח סיפור משני הצדדים )3, 3(

16. בירה ראשונה לפני סדר היום )4(
19. המגזין מופיע 3 פעמים בוושינגטון )3(

20. כך אפשר להגיע ל 596 מתיקי החקירה 
      במשטרה )3, 4(

22. כשהמס אפס הכל אפס )3, 4(
23. ניבאו במחזוריות )3(

 24. מה קרה לעץ מדי תחילת חורף? כבר 
      אין לו ערך )3, 4, 3(

איור: ארנון קרמר

מאונך:

1.  שאלה ועוד שאלה שמלמדת על מבוכה )5(
 2.  מה אפשר לשלם בתחנת דלק ליד  

     רחובות? )3, 4(
3.  התרחשויות המראות שהשפע חוזר )6(

 4.  אבו אל בנאת מתגלה כשהעיר תחת אפלה 
)4 ,4(     

 5.  יש מלח במדינה? להפך, בחנות למוצרי 
     תינוקות )5, 2(

 6.  אולי הציע לאביגיל "בואי נעשה חיים 
     במטע שלי" )3, 6(

11. נו, מדובר ב 180 מעלות מהאמת )6, 3(
13. להיכן פנה הקצין ואיש המודיעין? )4, 4(
15. בין קבוצות האיים 33 חדרו למדינה )7(
 17. מדובר בתופעה מטאורולוגית - בכיתה 

     הוא אינו פנוי, שוב )4, 3(
18. בעל הכוח בתאטרון היפני היה בידינו )6(

21. זוג מהממציאים חוזר מחובר )4(

פתרונות זמן חידוד מ-31.10.2024

aaron66co@gmail.com פתרון מבואר במלואו בקישור תצפונת מס׳ 139
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רעות        הכרויות
משרד הכרויות לאיכותיים/ות ורציניים/ות

לרווקים/ות, גרושים/ות, אלמנים/ות
 חתונות מאחרי ומלפני תוצאות

מדהימות ומוכחות
אימות כל הנתונים, תעודת זהות

תיק אישי לכל לקוח עם תמונה עדכנית
הורים מודאגים שילדהם עדיין לא מצאו זוגיות

מאגר מהצפון עד תל אביב וירושלים
www.rdating.co.il :מנהלת המשרד 052-4403890 | כתובתי באינטרנט

בס”ד

074-7457405הלוח הירוק הלוח המופץ בכל הקיבוצים

היכרויות

68 רופא נאה מעוניין להכיר 
חברה לחיים נאה עדינה 
אינטליגנטית עד גיל 60 

למתאימות לפנות "לרעות 
הכרויות"  052-4403890

למכירה
מכירת חיסול בהזדמנות!

מכולות קירור	 
מכולות למחסן	 
מכולות לעובדים זרים	 
מכולות שירותים מכולות 	 

מקלחות
קרוואנים	 

 הכל במחיר הזדמנות
052-  | 052-2796686

למכירה:
1.מתחחת 1.6 מטר תוצרת 

איטליה עם מערג במצב 

מצויין,יד ראשונה.
2.עגלה נגררת לטרקטור 

במצב טוב.
054-4591373 עמוס 

מחכה לכם
האהבה

החדשה שלכם

בואו לאמץ!

מוסף מיוחד שמוקדש 
כולו לגיל הזהב הגיל השלישי בהתיישבות העובדת

בחסות:

פנייה ישירה ללקוחות עם פוטנציאל רכישה גבוה
קהל איכותי שיודע להעריך ומחפש איכות חיים גבוהה

 קו למושב של תנועת המושבים
 וזמן קיבוץ של התנועה הקיבוצית

המוסף 
יתפרסם 
בעיתוני: 

המוסף יופץ ב-80,000 עותקים ל-280 קיבוצים ו-470 מושבים

אפשרות לפרסום מודעות
או כתבות שיווקיות

לפרטים נוספים: 
יורם טביבי 072-3306401 
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כיסויי קלנועיות
מותאמים לכל דגמי הקלנועיות הנמכרות בארץ

אחריות שנתיים על רוכסנים ותפרים.  אספקה תוך 72 שעות לכל מקום בארץ

כיסוי קלנועית 750 ₪ כולל משלוח

כיסויי רכב תפעולי לכל הדגמים בארץ
 החל מ- 1040 ₪ כולל משלוח

מותאם ליאמאה, קלאב קאר, EZ GO, מרשל, מיול, ריינג’ר

חייגו והזמינו 03-7171600 | 052-5012578 
www.shimbad.com ניתן להזמין ישירות באתר 

קל יותר. חזק יותר. בטוח יותרקל יותר. חזק יותר. בטוח יותר

שומרים לכם על המחירים:

כולל מגוון צבעים חדשים

תופרים פתרונות
סרוק את הברקוד

ושלח צילום
של הקלנועית

לקבלת כיסוי מתאים


